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PRoTOKoŁ NRXX\V/2016

z XX|V Sesji Rady Miasta Sanoka Vtl kadencji,
która adbyła sĘ w dniu 06,a9,2a16 r. od godz. 999
da godz. 13a9 w Sati Herbowej tut. IJrzędu Miasta

pod przewodnictwem Pana Zbigniewa Daszyka
P rzewłd tl iczącego Rady M iasta

a,r,az Wiceprzewodniczących Rady M iasta
Fana Ramana Babiafl:a l' Pani Agnieszki Korneckiej _ Mitadis

Na ogolną liczbę 21 radnllch w XX|V Sesji Rady tVliasta Sanoka Vll kadencji udział
wzięło wg iisty obecności 21 radnych,

1. Babiak Roman
2, Banach Krzysztof
3. Baszak Janusz
4, Bętkowski Ryszard
5. Daszyk Zbigniew
6. Dnłręga Maciej
7. Herbut Adrian
8. Karaczkowski Ryszancl
9. i^.tl,"lęcki Adam
10" ło"*rn*exa * Mlitadis Agrłieszka
11. Kot Wanda
12. Lewandnwski Piotr
13. Lisowska Teresa
14, Osękawski Marian
15. Osika .{akub
16. Radozycki ł:ukasz
17. Rogowska -- Chęć Graz:yna
18. Ryniak Adam
19, Swięch Witłrld
20.Wolanin Bolesław
21.Wydrzyński Jan

Przewod n icząc:y Za rządow Flad
Vll kadencji.

1 Hydzik Paweł
2. Małek Bog;usława
3. Osękowski IVlariarl
4. K*rneck! ,Józef
5. Kozak Grzegorz

Dzielnic obecni na XX|V Sesji Rady Miasta Sanoka

- Rada Dzielnicy Za\orze
- Rada Dzielnicy Posada
- Rada Dzielnicy Wójtostwo
- Rada Dzielnicy Dąbrówka
- Rada Dzielnicy Olchowce



6. Sieczkowski Adam
7. Szul Krzysztof

- Rada Dzielnicy Błonie
- Rada Dzielnicy Środmieście

Ponadto w XX|V Sesji Rady Miasta Sanoka udział wzięli: Burmistrz Miasta Pan
Tadeusz Pióro, Zastępca Burmistrza Pan Edward Olejko, Zastępca Burmistrza Pan
Stanisław Chęć, Skarbnik Miasta Pan Bogdan Florek, Sekretarz Miasta Pan Waldemar
Och, Naczelnik Wydziału Geodezji, Architektury i Planowania Przestrzennego Pani
Marta Kopacz, Naczelnlk Wydziału Rozwoju Miasta Pan Konrad Białas, Naczelnik
Wydziału lnwestycji i Remontów Kapitałnych Pan łgnacy Lorenc, Naczelnik Wydziału
Edukacji i Kultury Fizycznej Pani lrena Penar, Naczelnik Wydziału Gospodarki
Komunalnej i Lokalowe1 Pan Jacek Gomułka, Naczelnik Wydziału Ochrony
Środowiska i Gospodarki Odpadami Pani Anetka Kończak - Kucharz, Komendant
Powiatowy Policji w Sanoku młodszy inspektor Pan Andrzej Stępień.

Ad.1.
otwarcie sesii.

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniev,l Daszyk otworzył XX|V Sesję Rady Miasta
Sanoka. Powitał Wysoką F{adę, Burmistrza Miasta, Zastępców Burmistrza, Skarbnika
Miasta, Sekretarza [Miasta, Przewodniczących Zarządow Dzielnic, Komendanta
Powiatowego Policji, przeds,tawicieli prasy oraz wszystkich obecnych na Sesji Rady.

Na podstawie listy obecności stwierdz|ł, że na sali obrad jest odpowiednia ilość
Radnych do podejmowania prawomocrlych uchwał.

Ad.2.
Powoła n ie sekreta rza §es i il-

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk powołał na sekretarza sesji radnego
Pana Macieja Drwięgę,

Ad.3.
Zapoznanie Radv z porządkiern obrad

Prowadzący posiedzenie F'an Zbigniew Daszyk poinformował, że program Sesji został
Radnym dostarczony.

porządek obrad;

1, Otwarcie obrad,
2. Powołanie sekretarza sesji.
3. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad.
4. lnformacja Przew,odniczącego o złożonych interpelacjach.
5. Sprawozdanie Komisji z działalności rniędzy sesjami.
6. Sprawozdanie Burmir;trza Miasta z działalnaści między sesjami.



7. Rozpatrzenie wnłosku Burmistrza Miasta w sprawie przystąpienia Gminy Miasta
Sanoka do realizacji projektu pn, ,,Szlakiem lkon z Sanoka do Humennego",
z ewentualnym prrdjęciem uchwały w tej sprawie.

8. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta dot, zmiany uchwały w sprawie
przystąpienia Gminy Miasta Sanoka do realizaĄi projektu pn.

,,Zagospodarowanie terenów brzegow rzeki San w Sanoku", z ewentualnym
podjęciem uchwały w tej sprawie.

9. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie przyjęcia i wdrozenia do
realizacji Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta Sanoka (aktualizacja,
sierpień 2016r.), z eulentualnym pcldjęciem uchwały w tej sprawie.

10. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie udzielenia pomocy
finansowej Powiatowi Sanockiemu przy realizaĄi zadania inwestycyjnego pn.

,,Przebudowa drogi powiatowe.j ul. Traugutta w Sanoku, z ewentualnym
podjęciern uchwały w tej sprawie.

11. Rozpatrzenie wrłiosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrażenia zgody na
realizacje zadania pod nazwą ,,Buclowa Centrum Rehabilitacji i Sportu na terenie
MOSiR w Sanoku" ,Jraz ,zabezpieczenia w budzecie Miasta Sanoka na lata
2016-2019 środków l'inansowych na jego realizację, z ewentualnym podjęciem
uchwały w tej sprawie,

12,Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wyrazenia zgody na
realizacje zadaniią pod nazwą ,,Rernont budynku socjalno-administracyjnego na
stadionie MOSiR w Sanoku", oraz zabezpiecz:enia w budzecie Miasta Sanoka na
lata 2016-2017 środil<ow finansowych na jego realizację, z ewentualnym
podjęcienn uchwały w tej sprawie,

'13.Rozpatrzenie wrliosl<u Burmistrza Miasta w sprawie wyrazenia zgody na
realizacje zadania pod nazwą ,,Przebudowa ulic w dzielnicy Błonie na terenie
Miasta Sanoka" oraz zabezpieczenia w budzecie Miasta Sanoka w 2017 ioku
środków finansowych na jego realizację, z ewentualnym podjęciem uchwały w tej

sprawie.
14.Rozpatrzenie wrliclsku Burmistrza Miasta dot, zmiany uchwały w sprawie

udzielenia pomooy finansowej Gminy Miasta Krosno, z ewentualnym podjęciem
uchwały tv tej sprawiel.

15. Rozpatrzenie wniosku Burmistrz:a Miasta w sprawie przystąpienia Gminy Miasta
Sanoka do realizercji projektu pn."Poprawa efektywności energetycznej
wielorodzinnych budynków mieszkalnych na terenie Gminy Miasta Sanoka",
z ewentulalnym prrdjęciem uchwały w tej sprawie.

16. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie określenia szczegołowych
zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie nalezności pienięznych mających
charakter cywilnoprawny, należnych Gminie Miasta Sanoka lub jej jednostkom
organizacyjnym ararl wskazania organu do tego uprawnionego, a takze
określenia warunkótv dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach,
w których ulga stanowić będzie pornoc publiczną, z ewentualnym podjęciem
uchwały rv tej sprirwitl.



17.Rozpatrzenie wniosl<u Burmistrza Miasta w sprawie określenia warunków
udzielania bonifikat i wysokości stav,lek procentowych przy sprzedaży lokali
mieszkalnych stanow,iących zasób mieszkaniowy Gminy Miasta Sanoka,
z ewentualnym pr:djęciem uchwały w tej sprawie.

18. Rozpatrzenie wnios<u Burmistrza Miasta w sprawie scalenia i podziału
nieruchomości połozonych w Sanoku w rejonie ulicy Robotniczej, z ewentualnym
podjęciern uchwały w tej sprawie,

19. Rozpatrzenie wniosku tsurmistrza Miasta w sprawie uchwalenia Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Miasta Sanoka,
z ewentualnym podjęciem uchwały w tej sprawie,

20. Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie szczegółowego sposobu
izakresu świadceenia usług w zakresie odbierania odpadow komunalnych od
właścicieli nieruc;hontości i zagospodarowania tych odpadow, w zamian za
uiszczoną przez właś;cicieli nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami
komunalnymi, z ewentualnym pcldjęciern uchwały w tej sprawie.

21. Rozpatrzenie wniosktl Burmistrza Miasta w sprawie ustalenia regulaminu
wynagrad zania nau czycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach
prowadzonych przez Gminę Miasta Sanoka, z ewentualnym podjęciem uchwały
w tej sprawie.

22.

23-
24.
25.

Podjęcie uchwały \i/ sprawie
Miasta Sanoka.
lnterpelacje,
Wolne wnioski i zapytania.
Zamknięcie obrad sesji.

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza

Nie zgłoszono uwag clo prcljektu uch,wały.

Ad.4.
lnform_ą§ia Przewgdnicz:ąqeqo o złożonvch interpqlaciach.

Przewodniczący Rady M asta Pan Zbignieul Daszyk poinformował, ze nie wpłynęła
żadna intenpelacja.

Ad.5"
S p rawożda n ile Ko m i gfu tlzi ałąlnośg ! m ie dzv se.§iąml

Komisja Finansowo - Grospodarcza - w okresie między sesjami odbyła jedno
posiedzenie. W trakcie s,ruojego posiertrzenia Konlisja obradowała nad 't6 sprawami
głównie zawańymi w programie przedmiotowej sesji, ale były też wnioski gruntowe
wydając 15 pozytywnycft opin[i, W Komisli nie pozostały żadne sprawy izadne
wnioski do rozpatrze,nia, Przewodniczący Komisji jednokrotnie zwrócił się z prośbą
do Pana Skarbnika o slcorządzenie .zestawienia wieloletniej prognozy finansowej
w związku z inwestycjanni, które Miasto będzie podejmować w najbliższym okresie
itaka informacja wpłynęła na Komisję Finansowo * Gospodarczą i do wszystkich



radnych. Omówieniel poszczegolnyclr spraw araz wyniki głosowania zostaną
przedstawione w trakr;ie clbrad na poszczegolnymi punktami przedmiotowej sesji.

Komisja lnfrastruktury Miejskiej w okresie między sesjami odbyła dwa
posiedzenie w dniu 20,08.20'16 r. ibyło to posiedzenie wyjazdowe oraz w dniu
05.09.2016 r. Przewodn:czący Kornisji Parr Jan Wydrzyński złożył sprawozdanie
z posiedzenia wyjazdowego cyt. ,,Byliś,rny w okolicach ul. Feliksa Gieli, omawialiśmy
wykupiony udział od s,padkobierców, Pana Kelera w ul. Winnej. Spotkaliśmy
z mieszkańcami budynku Daszyńskie:go 10, ktorzy już od kilku miesięcy albo
kilkunastu występują do władz miasta o odsprzedanie im gruntów. Przejechaliśmy ul.

Podgórze i omawialiśrny efekty nakładów inwestycyjnych na wybudowanie parkingu.
Obejrzeliśmy kolejny parking, który został wykonany w miesiącach wiosennych,
myślę o parkingu, który jiest przy Alei Wojska Polskiego, była krótka informacja
o trudnościach i uciefliw,aściach z tytułu lokalizacji pralni chemicznej. W trakcie
przejazdu była informac,ja o etektach działalności i solarach na MOSiR-e.
Wizytowaliśmy ul, Witkiewicza gdzie budowana 7'esf Przychodnia Zdrawia
ikoniecŻnym jej rernoncie, Przeszliśrrly w ul. Wyspiańskiego, tam wysłuchaliśmy
informacji Pana radrlega Babiaka o konieczności remontu i wykonania chodnika.
Zatrzymaliśmy się na krótko na ul. Chrobrego gdzie koniecznym jest na drodze
powiatowej wybudowanie chodnika, Dużo czasu spędziliśmy na ul. Prugara Ketlinga
w okolicach ul. Lwovllskiej gdzie omawialiśmy rn,in, sprawę związaną z wyjazdem
z ul. Prugara Ketlingćl w ul, Lw,owską i koniecznością zrobienia wreszcie porządku
w tym miejsc,u, były tam propozycje wykupu tego budynku, ewentualnie Burmistrz
mowił o tym, że możrla bęCzie wybttdować tam sygnalizację świetlną. Kolejny postoj
był na dworcu intermadalrlym, zaprezentowany tak został pomysł i omawialiśmy co
z tego można wyniknąć. Byliśmy w okolicach skrzyżowania ulic Leśnej i Kołłątaja,

wczoraj dzięki już wyre,montowaneffiu odcinkowi tych ulic mogłem dotrzeć na
Komisję, bo korek, na Posadzie był straszny, może rozwiązaniem jest

zaproponowanie pracodt|wcom przesłJwafiie godzin rozpoczynania i zakończenia
pracy, żeby ta było ewentualnie w drcldze bezinwestycyjnej, jeżeli się. przesunie 15

minut rozpoczęcie pr,acy to wtedy te sprawy magą być bardziej pĘnnie regulowane.
Przechodziliśrny Ophtkami do autobttsu i wtedy padła informacja o Green Velo.

Zwizytowaliśmy cmerltarz rla Pasadz.ie, zatoczkę autobusową przy lntermarche co do
której były bardzo duż,e oczekiwania, że Miasto pilne podejmie ten temat.

Ęechalismy w ul. ,lezierskiego obąirzeć już zakończoną po naszych 2 latach
wydatkowania pieniędzy na nią, 7'esf bardzo ładnie, mieszkańcy, pracownicy
Sanepidu bardzo dobrze o,cenia:ją to, że to zostało zrobione. Byliśmy na ul. Kenara,
staraliśmy się wytłumacz,yl; mieszkańc,om dlaczego nie mamy jeszcze pieniędzy na
to, żeby zaspokoić tamle potrzeby, wtynikające z napływania wody od strony ul.

Głowackiego. Była ,informacja przy ul. Niedzielskiego Pana Przewodniczącego
Daszyka, na temat budżetu obywatel:skiego i możliwości sięgania po te 50,000 zł
w każdej z dzielnic. Z|wizytowaliśmy ul. Płowiecką i ul. Sielską. Następnie mówiliśmy
o remoncie ul. Głowilckiłlgo, o sali gimnastyczne>j, która niedawno zostało otwarta.
Nie byliśmy na ul. ()rze,szkowej, ale ul. Orzeszkową bardzo szeroko na swoich



łamach i te problemy zaprczentował Tygodnik Sanocki, dlatego radnych odesłałem
do tego tematu, żeby sięgnęli po lekturę Tygodnika i zapoznali się z tymi sprawami.
Byliśmy także na ul. Arrąii Krajowej, gdzie zgłaszane były potrzeby remontu ulicy
Poprzecznej i Armii Krajowej oraz trochę mówiliśmy o ul. Traugutta. Ja zakończyłem
w tym momencie swój utlział, Pani Przewodnicząca Teresa Lisowska poprowadziła
tą Komisję dalej. Obiecttliśmy sami sobie, że na pewno pojedziemy na dzielnicę
Dąbrówka, zeby zobaczy,ć rożne tam prablemy i na zaproszenie radnych dzielnicy
Posada powinniśmy ponownie wrocić w tamte rejony. Najważniejsza konkluzja z tego
wyjazdu jest taka, że łudz:ie nie podarują Radzie jeżeli nie będziemy inwestować,
modernizować ulic, chodnikow, budować oświetlenia do końca kadencji 2018 rokLt."

Komisja Oświaty, Kultrłry, Sportu i Turystyki - w okresie między sesjami odbyła
jedncl posiedzenie 29 sierpnia, Na pcosiedzeniu gościł Dyrektor Miejskiego Ośrodka
Sportu i Rekreacji i tą część Kornisji zdominowała dyskusja o zrównowazonym
wsparciu spotlu stowarzyszeń, klubclw sportowych funkcjonujących na terenie miasta
Sanoka, Następnie Komisja zaopiniowała jeden z projektow uchwał będący
w porządku obrad sesji. Dyskutowarro również o zadaniach do projektu budżetu na
rok2017.

Komisja Ochrony Śroclowiska i P,orządku Publicznego - w okresie między
sesjami odbyła jedno posiedzenie w dniu 14 września 2016r. Komisja zajmowała się
następującym i tematam i :

- przy udziale przedstawiciela policji oraz straży miejskiej po raz kolejny omawiany
był temat możliwości bu,dowy monitoringu i jak się okazuje jest taka mozliwość
w ramach h/OF,
- ponadto na Komisji zosliały złożone i pozytywnie zaopiniowane 4 wnioski, które
zostały przekazarte do Felna Burmistrza.
- zaopiniowane zostały rowniez 4 ucrwały będące w porządku obrad sesji.

Komisja Ochrony Z]dro,rłvia i Pomocy Społecznej - w okresie między sesjami
odbyła jedno posiedzenie w dniu 31 sierpnia. Tematem posiedzenia było
przedstawienie informaciji z otwartych konkursów ofeń na realizację zadan
publicznych z Gminnego f rogramu Profilaktyki Alkoholowej na realizację zadan,.
1. Wspomaganie działalności całorocznych placówek wsparcia dziennego, czyli

świetlic środowiskowych dla dzieci ze środowisk wymagających pomocy
wychowawczej;

2, Prowadzenie Klubu Allstynenta w Sanoku;
3. Zadanie z: zakresu profilaktyki uzależnueń pt. ,,Prowadzenie zajęć spońowych

z hokeja na lodzie z elementanri profilaktyki uzależnien dla dzieci młodszych,
starszych i młodziezy".

Kolejnym tematem posiedzenia było przedstawienie informacji z Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej ,ł Sanoku z realizaĄi świadczenia wychowawczego programu
500 plus. Następnie dyrektorzy jednostek organizacyjnych podległych Urzędowi
Miasta przedstawili w frcrmie ristnej i pisemnej koszty poniesione z tytułu



uczestnictwa w sanockim prograrnie przyznąącym uprawnienia członkom rodzin

wielodzietnych za okres cd 'l lipca 2015 roku do 1 lipca 2016 roku.

Komisja Rewizyjna - ul okresie rłliędzy sesjanni odbyła dwa posiedzenia w dniu

22.08,2016 i 25.08.2016 r, na ktorych rozpatrywała skargę na bezczynnoŚĆ

Burmistrza Miasta. Komis;ja opracowała i zaopiniowała w tej sprawie projekt uchwały

będący przedmiotem dzisiejszych obrad sesji.

Ad.6"
S p rawozd a n i§_BglEj§trzążlĘi ała ln ctś c i nLiędz,v ses i a m i.

Sprawozd anie zwydanych zarządzen oraz z realizacji uchwał Rady Miasta za okres
od 1 kwietnia do 21 sierpnia2016 r, stanowizałączn|k do protokołu.

]

Burmistrz Miasta Sanoka Pan Tadeusz Pióro przedstawił sprawozdanie
z działalności między ses,]ami cyt,:

Spotkałem się z prezesem Autosanu Maril<iem Opowiczem, omówiliśmy aktualną

sytuację w spółce.

Odbyłern ko|ejne spotkanie ze 7_wiązkiem Podhalan, z Lokalną Organizacją
Turystyczną ,,Beskid Zielony" araz innymi organizacjami turystycznymi uściślając
organizację ll Ąazdu Karpackiego w Sanoku ,,Karpaty - Góry Kultury".

Spotkałem się z Marszałkiem Województw Podkarpackiego Władysławem Ońylem,

omówiliśmy współpracę samorzątJów w pozyskiwaniu środków na realizację

inwestycji w Sanoku

Spotkałem się z ojcerl gwardianenr Zbigniewem Kubitem, ktory przeszedł z
Klasztoru Franciszkarlów do Przemy,śla oraz gwardianem Bańłomiejem Pawłowskim,

który objął placówkę rły Sanoku,

Spotkałem się z posłem Piotrem Uruskim, omówiliśmy wspólne działania związane
z pozyskiwaniem środkovl zewnętrznych na realizację inwestycji w Sanoku.

Uczestniczyłem w uroczyl3tościach Święia Policji w Sanoku.

Spotkałem się z uczelstnikami Ogólnopolskiego Młodzieźowego Rodzinnego Spływu

Kajakowego ,,Górny lSan" organizowanego puez Rzeszowski Oddział PTTK, Klub

POL-SURV|VAL oraz KS|M Diecezji Rzeszowskiej,

Uczestniczyłem w Jarmanku lkon,

Spotkałem się z dyrektorem MOSiR-u Tomaszern Matuszewskim, omówiliŚmy

l



działania związanez uściśleniem przeklazywanych danych do programu funkcjonalno

- uzytkowego budowy centrum rehabiiitacji i spońu na terenach MosiR w sanoku

oraz modernizację wierchow. w tym przypadku chodzi o środki finansowe, które

będą przekazane z Ministerstwa spońu, Jednocześnie tnruają prace związane ze

specyfikacją do przetargu na całkowity remont wierchów. srodki finansowe, oprócz

Ministerstwa sportu, zclstaną przekazane w ramach Regionalnego programu

operacyjnego z urzędu Marszałkowskiego. kwota tych dwóch projektow to jest

kwota w sumie 3,000,0o0 zł na modernizację i termomodernizację Wierchów i trzeci

etap to będzie. bieznia lekkoatletyczna tartanowa, która zamknie cały ten

konglornerri.,w miesiącr.r wrześniu chcemy ogłosiĆ Przetarg na termomodernizację

9r"i ńa modernizaclę \Ą/ierchow, zeby przynajmniej część tych zadań zostało

zrobione w tym roku.

Brałem udzialw powitaniu młodzieży ,w Sanockim Domu KulturY, która PrzYbYła do

Sanoka w ramach Swiatowych Dni Młodziezy,

Brałem u'dział w inauEuracji lx sanockiego Lata podworkowego,

spotkałem się z Akademią piłkarską, podsumowaliśmy miniony sezon,

Uozestnio Zylęmwe m§zy świętej w Kościele Przemienienia Pańskiego w Sanoku na

zakończenie pobytu młodziezy w Sanoku przed rłyjazdem do Krakowa na spotkanie

z Ojcem Swiętym Franciszkiem,

Wraz z burmistrzem Edtvardern Olejko wzię|iśmy udział w pikniku charytatywnym

połączonym z otwarc,iem placu zabaw,,Brykalnia",

spotkałem się z Elzbietą lvesołkin, ktora otrzymała nagrodę zarządu wojewodztwa

Podkarpackiego w dziedzinie kultury,

Spotkałem się z kadrą karateków z K,ielc na czele z prezesem klubu Krzysztofem

Borowcem i kadrą tr,eirerską, którzy od 20 lat przyjeżdżają do Sanoka i od 20 lat

grupa 70 młodych ludzi przebywa w Sanoku i ćwiczy na terenach MoSiR_u,

spotkałem się z prezesan,li Tsv Mansard Tomaszem Jadczyszynem i wiesławem

pietryką, omcrwiliśmy działania związane z przygcltowaniem klubu do rozgrywek l ligi

siatkówki męskiej w Sanoku.

uczestnic zyłem wraz z wiceprzewodniczącym Romanem Babiakiem

w uroczystościach pogrzelhowych biskupa Adama Dubeca,

Brałem udział wraz. z wiceburmistrzem stanisławem chęciem w uroczystej

inauguracji l Ąazdu polonii Amerykańskiej w centrum kongresowo

Wystawienniczym w Jar;ionce, W Muzeunn Budownictwa Ludowego w Sanoku



gościliśmy 1OO-osobową delegację Polonii Amerykańskiej. W spotkaniu brała udział
wicemarszałek wojewodztwa podkarpackiegrc Maria Kurowska.

Spotkałem się z synłlykir;m Autosanu Ludwikiem Noworolskim, poinformował mnie
o procedurze związanej z przekazy,waniem środkow finansowych w ramach
zobowiązań dla różnych instytucji, w tym Miasto, Jaka to będzie kwota to mam
nadzieję, ze w najbliższyrn czasie zost;anie podana przez syndyka i zapoznam wtedy
Państwa Radny jaką kwotę w tym roku jeszcze Miasto otrzyma ztej masy
upadłościowej, za ktorą oCpowiada syndyk.

Odbyłem spotkanie z dyrektorern Gimrrazjutn Nr 2 w Sanoku Robertem Zoszakiem,
omówiliśmy organizację cddania do uzvtku sali girnnastycznej.

Spotkałem się z dyrektorem PGE w Rzeszowie Władysławem Turkiem, omówiliśmy
wspołprace w zakresie wymiany konserwacji, wymiany oświetlenia ulicznego
w Sanoku.

Spotkałem się z wir;emarszałek vrlojrewodztwa podkarpackiego Marią Kurowską,
omówiliśmy współpraoę sam o rządov,t .

Uczestniczyłem w uroczy|§1o56;ą6[ $;wiQ ta Wojska Polskiego w Sanoku.

Spotkałem się z księdzr:rn prałatem Andrzejerrr Skibą celem omówienia działan
związanych z organizacją 1050 Rocznicy Chrztu Polski, ktore odbędą się 10
września w sanoku,

Brałem udział w uroc;Łystrrści powołania nowego Powiatowego Komendanta Policji w
Sanoku Pana Andrze.ia Sl:ępnia.

Spotkałem się z dyrektorem firmy BOSZ Bogdanem Szymanikiem, uściślimy
działania związane z: wydaniem kalendarza na 2017 rok starego i nowego Sanoka,
a także powstaniem nowego albumu miasta.

Spotkałem się z przedstawicielami PTTK w Sanoku, omowiliśmy organizaĄę 34
Rajdu Przewodnikow Beskidzkich, który w dniach 24-28 sierpnia odbył się w Sanoku
i Bieszczadach.

Spotkałem się z pr,zechodzącym na enreryturę księdzem Krzysztofem
PaczeŚniakiem. Po 3V latach pracy duszpasterskiej na Ziemi Sanockiej ksiądz
Krzysztof pozegnał się z sanocką społecznością. W spotkaniu uczestniczyli
burmistrzowe.

W Miejskiej tsibliotece F'ublicznej w Sanoku uczestniczyłem w otwarciu wystawy
,,Ąazd górski. Sanok 1936 * Sanok 2016" ,
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Spotkałem się
uczestniczyła w

Uczestniczyłem
PTTK.

z Kclmis.ią Kultury Sejmiku Województwa Podkarpackiego, ktora
Komisji r,n,yjazdowej w Muzeum Histerycznym w Sanoku.

w ro;|poczęciu 34 Ogólnopolskiego Rajdu Gorskiego Przewodnikow

W finale lX Sanockiego L-ata Podworkowego wziął udział burmistrz Stanisław Chęć,
podczas którego wystąpił zespoł ,,Dzieci zbrodą",

Uczestniczyłem w ll Ąeżdzie Karpackim ,,Karpaty - Góry Kultury". W Sanockim
Domu Kultury odbyła się uroczysta inauguraĄa, w Muzeum Budownictwa Ludowego
odbywały się konferencje naukowe, nad Sanem nastąpiło rozpalenie Watry
Karpackiej, na dzieclzińcu Muzeum Historycznego w Sanoku we mszy świętej
uczestniczyło szereg grup z roznych obszarów Karpat, korowodem udaliśmy się do
Skansenu gdzie nastąpiła prezentacja grup regiclnalnych oraz marki karpackiej. lll

Ąazd Karpacki odbędzie się w przyszłym roku w lstebnej.

Spotkałem się z no\/vym Komendantem Policji Andrzejem Stępniem, omówiliśmy
działania policji związane ze zwiększeniem bezpieczeństwa mieszkańców miasta.

Spotkałem się z Przetvodniczącym Rady Powiatu Brzozowskiego Henrykiem
Kozikiem.

Spotkałem się z księdzern dyrektorenr Caritas Archidieceąi Przemyskiej Ańurem
Jańcem, Spotkanie dotyczyło współpracy związanej ze wspolnym projektem

w ramach Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego. Jak Państwo wiecie do 28
pażdziernika r"nusinry zgłeszać projefl<ty, które będą realizowane w ramach Miejskiego
Obszaru Funkcjonalnego początkowo miał być to l kwańał 2017 roku, teraz jest 28
październik.

Odbyłem szereg spotkań z dyrektorarmi podległych Miastu instytucji.

\Nraz z burmistrzami i Sllarbnikiem Miasta, spotkałem się z dyrektorami wszystkich
szkół i placowek oświatovrych podległych Gminie Miasta Sanok.

Odbyło się uroczystel oddanie do ulzytku sali girnnastycznej przy Gimnazjum Nr 2
w Sanoku, W spotkaniu uczestniczyli m.in. Minister Oświaty Marzena Drab,
Wojewoda Pcldkarpacki [:wa Leniart, Wicemarszałek Wojewodztwa Maria Kurowska,
Kurator Oświaty Małgotzata Rauch, posłowie na Sejm RP, radni, dyrektorzy
palcówek' i jednostek oraz szereg innych zaproszonych gości. lnwestycja ta
kosztowała Miasto nieca,le 500.000 zł. Podkreślam jeszcze raz, inwestycja, której
koszt jest ponad 2,200.000 zł kosztowała Miasto 500,000 zł. Pozostałe środki to są
środki ministerialne i środki, które dostaliśmy w ramach Regionalnego Programu

10



Operacyjnego.

W Miejskiej Bibliotece Fr_lblicznej oclbyła się lokalna odsłona Narodowego Czytania.
powieść Henryka Sienkiewicza ,,Quo Vadis" czytałem razem z burmistrzem Chęciem,
komendantami Policji i Strazy Pożarnej, dyrektorami gimnazjow sanockich oraz

dyrektorem Miejskiej Eiblioteki F'ubli<;znej Leszkiern Puchałą.

Ministerstwo Spontu i i: Turystyki w Warszawie opublikowało listę projektów

strategicznych dla sportu polskiego, znalazła się na niej równiez inwestycja

realizowana przez Gr"ninęl Miasta Sanclka ,,Budowa centrum rehabilitacji i sportu na

terenie MoSiR Sanclk, $/iasto już w tej chwili otrzymało od firmy, która wygrała
przetarg, program funkcjonalncl - uzy,tkowy tej inwestycji, Trwa jego sprawdzanie
iw miesiącu wrześniu zostanie ogłoszony przetarg na tą inwestycję w formie

projektuj - buduj.

Rozoatrzen trza M ienia
Miasta Sanoka do _tealizacii pĘiektu pn, ;§Z|akiem lkon z Sanoka do

Hum€nneqo". z ewentuąlnym podieciem uchwąłv w tel sprawie,

Naczelnik Wydziału Roz:woju Miasta Pan Konrad Białas poinformował, że
przedmiotem niniejsz{3j uchwały jest przystąpienie Gminy Miasta Sanoka do realizacji

projektu pn, Szlakienl lkrlrr z Sanok.a rlo Humenr]ego". Projekt ten Miasto zamierza
złożyć do Programu Wspołpracy Transgranicznei lnterreg V-A Polska - Słowacja.

Jest to program transgranicany, w któnlm wymagana jest obecnoŚĆ równiez pańnera

po stronie słowackiej, kl.órym w tym momencie jest miasto Humenne. Całkowita

wartośó projektu po stronie polskiej to 250.200 zł, w tym wkład własny 25.020 zł. Jest

to projekt miękki. Jego główny trzon będzie stanowiło odnowienie oznakowania

szlaku rowerowe§o cld Ulucza do Flurnennego, jest to szlak ikon, ktory jest bardzo

dobrze zanany turystom w Polsce, one się bardzo dobrze tutaj sprzedał medialnie,

ale niestety upływ czasu sprawił, że należy odnclwiĆ oznakowanie, poniewaŻ coraz

częściej docierają sygnał5l do Miasta, że turyś<;i albo nie mogą trafić do miejsc

wyznaczanych l,ub tez m,ają kłopoty z odczytaniem tabliczek, Tabliczki dodatkowo

zostaną wypcisazone w tzvu. QR. kocly oraz współrzędne GPS co w znaczący sposób

uatrakcyjni krcrzystarlie ;Ie szlaku. Przy okaĄi w ramach tego projektu zostaną

wydane foldery tenratyczne kilkujęzyczne, zostanie opracowany przewodnik

turystyczny, stworzona zostanie profesjonalna strona internetowa dedykowana tylko

iwyłącznie szlakowi ikcln, zostanie wyprodukowany wińualny spacer w formie płyt

cD, a takze odciąey się budzet miasta poprzez ulokowanie dofinasowania
w organizacji Jarmanku ll<on. Dodatl,1owo wykonane zostaną spoty reklamowe,

rollupy, ścianki ekspozyr;yjne, banery,, gadzety i bilbordy, a wszystko to będzie
zwieńczone konferenr;ją otwierającą i zamykająca projekt. Pomirllo tego, ze jest to
projekt miękki to jest rówlriez bardzo istotny, ponieważ dzięki tym funduszom mozna

odciązyć budżet miasta u,, kwestiach promocyjnych miasta,

l1
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Komisja Finansowo -- Gospodarcza pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt
uchwały

Komisja lnfrastruktury lVliejskiej pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Fan Zlcigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu w związku z czym prowadzący posiedzenie Pan
Zbigniew Daszyk zanlknelł dyskusję w tym punkcie i poddał pod głosowanie projekt
uchwały.

Za przyjęciem Uchwały ttlr XXlVl203l16 głosowało 20 radnych, głosow przeciwnych
iwstrzymujących się nie było,

Uchwała została podjęta.

Ad.8
Rozpatrzenie wniosku_ Burmtstrza Miasta dot. zmianv uchwałv w sprawie
przvstąpienia Qminv Miasta §anoka do realizacii proiektu pn.

Naczelnik Wydziału Rrlzwoju Miasta Pan Konrad Białas poinformował, że
przedmiotowa uchwała zrnienia luż podjęta uchwałę w lutym br. dot. tematu
zagospodarowania tenenów brzegow rzeki San w Sanoku, Wówczas był
przygotowany projekt do Programu Operacyjnego lnfrastruktura i Srodowisko, który
niestety ze względu na obwarowania ze strony Regionalnego Zarządu Gospodarki
Wodnej nie mogł być wówczas złożony. Niemniej jednak przez ten czas, który
upłynął od lutego, został efektywnie wykorzystany i do końca września podejmujemy
kolejną próbą złożenia wniosku w temacie związanego z zagospodarowaniem
brzegów rzeki San. Całkclwita wańość projektu wynosi 1.503.254,95 zł, w tym wkład
własny 225.488.24 zł. Fonadto okazało się w przypadku tego projektu, ze VAT
będzie wydatkiem kwallfikowanym, więc nie ma potrzeby zabezpieczenia
dodatkowych fundus,ży na pokrycie podatku, Zakres rzeczow obejmuje głównie
nasadzenia roślinne na terenie prawego i lewego brzegu rzeki San od mostu
Olchowieckiego aż pc> potok Kiczury, liczba nasadzeń to 3377 gatunkow rodzimych
odpornych na warunki iłtmosferyczne, to równiez dodatkowy plus dla projektu,
poniewaz zwiększamly brioróżnorodrrość miasta, oczywiście pielęgnacja zieleni, to
cięcia sanitame, cięcia clla zapewnienia bezpieczeństwa, cięcia korygujące pokroj
roŚlinny, usurrięcia odrosttiw, usunięcia roślin drzewiastych, Oprócz tego zostanie
wykonana kompleksowa renowacja terenów trawiastych i powstanie mała
architektura, która będzie głównym atraktorem przyciągającym mieszkańców

podieciem uchwałv w tei sprawie.
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iturystow na brzegi rzekl" Jednym z rlajważniejszych elementów małej architektury
będzie bieźnia rekreacyjna, która jest k,ontynuacją juz istniejącej ściezki rekreacyjnej,
rozpocznie się przy przepuście drogowym przy ul. Rybickiego a skończy się przy
ściezce rowerowej koło Sosenek. Następnie zostaną zainstalowane ławki parkowe,
kosze na śmieci, paleniska, zostaną zainstalov/ane rownież tablice informacyjne
o najciekawszych przyrodniczo terenach Sanu i oczywiście powstaną miejsca
widokowe, będą to wypłaszczenia utwardzone, z ktorych będzie można najlepiej
obsenruować walory widokowe i przyrodnicze miasta i rzeki. Jest to projekt bardzo
potrzebny miastu i jezeli uda się grs zrealizować to tez będzie duże wyzwanie dla
Miasta w kwestii monitoritrgu tego całego stworzonego sytemu, poniewaz będzie nas
obowiązywała trwałość projektu i każda roślina, ktora zostanie zniszczona,
skradziona, będzie nlusiiąła zostać odtworzona, ale w ramach czasowych jednego
roku monitorowanla tego całego procesLl nie będą to jakieś kolosalnie duze wydatki.

Komisja Finansowo - Gcispodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja lnfrastruktury lvliejskiej poz:ytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt

uchwały.

Prowadzący posiedz(}r]ie Pan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.
Poinformowal, że w projekcie uchvrlały numeracia paragrafów jest błędna, a więc
trzeba poprawić na prawiriłową numerację, kolejność powinna być § 1,2,3,4.

Radny Pan Maciej Druięga zwró<;ił się z prośbą do Naczelnik Wydziału
o przedstawienie więc,ei informacji na temat ściezki.

Naczelnik Wydziału Flozr,n,oju Miasta Pan Konrad Białas poinformował cyt,: ,,Będzie to

ścieżka, ktorą będzie nlażna wykorł.ystywać zarówno do uprawiania sporźu, jak i do
jazdy na rowerze, rli,gmniej jednak nie będzie tg ścieżka rowerowa o standardach
ogóInie płzyjętych ze względu na obwarowania związane z Regionalnym Zarządem
Gospodarki |Ąlodnej, 1'esl fo teren zalewowy i tam obowiązują nas pewne rygory.
Scieżka ma zostać wy|:<onana z ptlłt betonowych o wymiarach 120x75x8 cm
osadzonych poprzecznie, do osi ścieżki na pcldsypce cementowo - piaskowej.
Podbudowa będzie się skladać z 20 tm warstwy kruszywa o frakcji 2 do 5 cm np.

klińca. W miejscu zjazdu ,z drogi zostanie wykonany zjazd przez rów kryty."

Przewodniczący Rady Miasta Pan Zloigniew Daszyk poinformował cyt. ,,Podczas
objazdu 20 sierpnia na Kamisji lnfrastruktury zwracaliśmy uwagę na plac przy ul.

Białogórskiej, Niestety pt"ojekt ten nie obejmuje tego placu, a wygląda on niezbyt
przyjemnie. Temat wraca jak łlumelrang, praktycznie w każdej kadencji się o tym
mówi i ciągle tam nic nięl zmieniamy. Nie dość, że nawierzchnia placu jest w zĘm
stanie to jeszcze w tej cl'lvlili jest przer|naczany zimą na składowanie śniegu, co nie
do końca jest zgodne z przepisami ochrany śr,odowiska, a latem jest podpisana
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umowa na dzieźawę jako miejsca parkingowe pod tiry, Miejsce takie jest na pewna

potrzebne w mieście ale uważarn, że t<l nie,jest to miejsce. Tak ładny plac i teren nie

powinien być w fen spostih wykorzystywany. Po raz kolejny ponawiam proŚbę, żeby
się tym zająć, Podczas ll Zajazdu Karpackiego nasunął się pomysł, żeby ten parking

przy moście, ktory jest zdecydowanie za mały, gdyby te boiska do sitaków

i koszykówki, które nie są w zbyt dobrym stanie ztrikwidowaĆ, poszerzyĆ parking, a te

boiska przenieść w tałnto rniejsce na przedłużenie skateparku, bo 1/10 tego placu nie

jest zagospodarowana. A więc, jeżeti nie ma kolejnych pomysłow to może byĆ jakiŚ

konkurs ogłosić, albo ten pomysł, który podsuwam wykorzystać",

Burmistrz Miasta Pan Tadeusz Pióro poinformował cyt.: ,,Temat tego miejsca, gdzie

zimą było składowisko śniegu, na pewno w tym roku tego śniegu tam nie będzie,

będziemy miec inne miejsce, na pev/no nie w centrum Sanoku, czy na Sanem.

Natomiast zastanowirny się, pomyślimy o tym, ten plac jest w tej chwili poprawiony,

ate będziemy się za:stanawiać i brać pod uwagę rownież to co Pan mÓwi i to co

ewentualnie mieszkańcy nlowią, będziemy się zastanawiać jak go wyko,rzystaĆ dla

dobra tamtego terentł, W' budżecie na 2017 roku być może taka pozycja się pojawi

iwtedy ewentualnie Państwo będzie to akceptować".

Nie było więcej chtptnych do zabrania głosu w związku z czym

posiedzenie Pan ZbiEniew Daszyk zamknął dyskusję w tym punkcie

głosowanie projekt uchwalły, z uwzględrnieniem wn iesionej poprawki.

Za przyjęciem Uchwały hlr XX|Vl204l16 głosowało 20 radnych, głosów

iwstrzymujących się nie hyło.

Uchwała została podjęta.

Ad.9.

prowadzący
i poddał pod

przeciwnych

Miasta

Naczelnik Wydziału Roz,woju Miasta Pan Konrad Białas poinformował, że jest to

druga aktualizacja w tvn,l roku, a została ona spowodowana faktem uruchomienia

naboru w ramach Regionalnego Frograrnu Operacyjnego do działania 3.2. na

termomodernizację bł.ldylrl<ów wielorodzinn,/ch. Z prośbą o zaktualizowanie Planu

Gospodarki tJiskoemisyjnej zwróciły się do nas dwie spółdzielnie mieszkaniowe

Sanocka Społdzielnia lr4ieszkaniolva oraz. Spółdzielnia Mieszkaniowa Autosan.

Oczywiście Miasto z_e względtl rla to, że równiez przygotowuje projekt

o dofinansowanie w riamelc;h tego programu, zdecydowało się wprowadziĆ poPrawki,

Koszt aktualizacji planu ,został równo podzielony pomiędzy trzech wnioskodawców

iwyniosł 2.460 zł rla k:ażdy z prcdrniotów. Zakres aktualizacji planu obejmuje

wydzielenie z projektui nr 7a 6 budynków wielorodzinnych i utworzenia z nich nowego

I4



projektu 7c,,Poprawa efektywności energetycznej wielorodzinnych budynków
mieszkalnych na terenie Gminy Miasla Sanoka" wraz z rozszerzeniem zakresu ich
modernizacji energetycznej m.in, o wyrnianę oświetlania części wspólnych budynków
na energooszczędne araz wymianę podgrzewaczy wody na elektryczne,
zgłaszającym projekt jest Gmina lt/iasta Sanoka. Kolejna zmiana dotyczy
zwiększenia zakresu termomodernizacji olaz ilości budynków wielorodzinnych
ujętych w projekcie nr 9. Poszerzenie działań dotyczyło w szczegolności docieplenia
stropodachów, wymi6ny ,3[i6n na klatach schodowych, wymiany drzwi wejściowych
oraz montazu panełi fotowoltaiczrlych ! wymiany oświetlenia części wspólnych
budynków na energcloszczędne. Drcdiłtkowo do projektu został dopisany budynek
przy ul. Dworcowei 41, Zgłaszającym zmianę projektu nr 9 jest Spółdzielnia
Mieszkaniowa Autosan,. Trzecia zmiana dotyczy zwiększenia zakresu
termomodernizaĄi oraz ilclści budynków wielorodzinnych ujętych w projekcie nr 8,

Poszerzenie działań dotyczyło w szczególności docieplenia ścian zewnętrznych,
ścian fundamentowych i piwnic, dociep,|enia stropodachów, wymiany okien i remontu
instalacji wewnętrznej CO i CWU w częściach wspólnych, jak rownież montazu
paneli fotowoltaicznych i wymianę clświetlenia części wspólnych budynków na
energooszczędne. Dcldatkowo do projektu zostały dopisane 3 budynki wielorodzinne.
Zgłaszającym zmianę projektu rłr B jest Sanocka Spółdzielnia Mieszkaniowa.
Ponieważ. przedkładlając; projekt uchwały, ciągle tnłały prace nad aktualizacją
zakresów rzeczowych, zaszły pewne zmiany w stosunku do planu, który został
radnym przedłożony, Zrniany te zostafu zaktualizowane i przedłożone do Biura Rady
z naniesionymi poprawkami. Zmiana dotyczy str. 7 gdzie w drugim wypunktowaniu
jest zmiana numeru projektu, powinno być pt,ojekt nr 8, Następna zmiana dotyczy str.

12 akapit 2 otrzymuje następujące brzmienie ,,Koszty realizacji zgłoszonych
projektów oszacowano na ok. 31,t.000.000 zł clla realizacji wszystkich projektów
zwyłączeniem inwestycji w kotłowtri centralnej oraz 329.000.000 zł dla realizacji
wszystkich projektow łącznie z invuestycją w kotłowni centralnej w wariancie 2A
kogeneracja z biomasą", Kolejna zmiana to str" 91 gdzie w tabeli 7c zmienia się
wiersz dotyczący parametrów projektu i koszt projektu na wańość 2,489.786 zł,
konsekwencją tej zmiany są kolejn,= tlwle korekliy, które mają miejsce na str.'1'l0
w tabeli gdzie jest opisany projekt 7c wprowadza się kwotę 2.489.786 zł,

ikonsekwentnie ta zrniana wywołuje na str. 111 zmiany przeliczeniowe tabeli, gdzie
łączne koszty bez projektu nr 26 wynosz:ą 311.508.600 zł, łączny koszty wraz
z projektem nr 26 w wari;tncie nr 1A 3rl0.758.6aa zł i łączne koszty wraz z projektem
nr 26 w wariancie 2A 329,008.600;zł, Opis pod tą tabela równiez otrzymuje zmianę,
więc całkowite wydatki na realizację projektów poza projektem nr 26 wskazanych
w PGN w latach 2015-2Cl20 przewiclyv/ane §ą łącznie na kwotę ok. 3,11.000.000 zł,
z czego dla zadan m.iastia Sanoka 88,7 rnln zł, w przypadku dodatkowej realizacji
projektu nr 26 w warietncie 1A łączna kurota wydatków na projekty wyniesie 320,7 mln
zł, a gdy realizowany będzie wariant 2lr kwota 329 mln zł. aczywiście te zmiany mają
pozytywny wpływ na P,an Gospodarki Niskoemisyjnej, jak i na prognozowane
zużycie energii na tenenie miasta Sanoka, ktora spada do 583 GWh na rok,
zmniejsza się równieź enlisja COz, w tym momencie to jest 236 tyś, 938 Mg CO2 na
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rok. Takze zmianie ulega emisja zanieczyszczeń do powietrza, czyli dwutlenek siarki

33 Mg, tlenek azotu 13,5 Mg, tlenek węgla 72,3 l{ig i pył 3,6 Mg,

Komisja Finansowo - Gclspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały.

Komisja Ochrony Srodowiska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała
projekt przedm iotowej uchwały

Prowadzący posiedzenie Fan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
Pan Zbigniew Daszyk zamknął dyskuslę w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod

głosowanie, z uwzględnieniem wniesionych poprawek.

Za przyjęciem Uchwały Nr XXlV/205i16 głosowało 20 radnych, głosów przeciwnych

iwstrzymujących się nie było.

Uchwała została poc{jęta.

Ad.10.
Rozpatrzenie wnio§ku Eglnni§Ezą Miasta w sprawie udzielenia pomocv

finansowei Powiatour!_§iirnockiemg_pĘv realizacii zadania inwestvcvineqo pn.

..Przebudowa droqil_pplryiatowei _]ł!.__[Ęgqu,tta w Sanoku. z ewentualnvm
podieciem uqhwałv w tęi§plą\łllE

Naczelnik Wydziału lnlvestyc.!i i Remontów Kapitalnych Pan lgnacy Lorenc
poinformował, że w budżecie na rok 2016 była zapisana inwestycja dot. budowy

oświetlenia na ul, Traugutta, była to inwestycja planowana razem z Zakładem

Energetycznym i nie jes;t realizowana z tego powodu, że leż tĄ inwestycji nie

realizuje Zakład Energetyczny. Gmina na dzień dzisiejszy posiada już pozwolenia na

budowę, pełną dokunrentację. Miały ulegać przebudowaniu 23 lampy, koszt budowy

według kosztorysu inwestorskiego 230.000 zł. W roku 2015 Rada Miasta
podejmowała uchwak7 dot. współpracy przy budowie ul. Podgorze zPowiatem, ktora

gwarantowała finansowanie 25o/o udziału własnego Powiatu, W tej chwili
przedkładany jest projel<t uchwały, który pozwoliłby dofinansować zadanie dla

Powiatu odnośnie przebudowy ulicy Traugutta. Ulica Traugutta jest w zarządzie
Powiatu i w ramach ogłoszonego naboru przez Wojewodę Podkarpackiego, Powiat
pragnie złożyc wniosek o dofinansotvanie, które wynosi 50%. Jeśli chodzi o ważnośĆ
tej uchwały ma to też wpływ na otrzymaną punktację, jeŚli wniosek jest

wspołfinansowany pr2|ez,Crugi samorząd otrzymu.le 5 pkt. dodatkowych, jest to rzecz
bardzo wazna przy punktracji, W tym roku konkurencja będzie bardzo duża, poniewaz

nabór był ogłoszony wcześniej i stąd gminy będą już przygotowane do składania
wniosków. Tamten rok był bandziej szczegółowy, ponieważ nabor był ogłoszony
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bardzo poŹno i stąd grniny nie lvszystkie były przygotowane z dokumentacją.
Podstawowy wymóg jaki jest przy złożeniu tych wniosków to jest uzyskanie
Pozwolenia na budowę, bądŹ poświaclczenia przez Wydział Architektury Starostwa
Powiatowego, że nie vlnoszą zastrzeżeń do zgłoszonych robot budowalnych.
W ramach tego zadania Gmina Miasta Sanoka proponuje złożyc następującą pomoc:
50% wańoŚci części zadania wzakresie budowy oświetlenia ulicznego w kwocie
niePrzekraczĄącej 176.000 zł, czyli gdyby doszło do realizacji tej inwestycji Gmina
dofinansuje 50% zadania nie rłięcej niż 176.000 zł, czyli dokładne dofinansowanie
rozstrzygnie przetarg na wykonawstwo, następnie 50% wańości częś ci zadania
wzakresie przebudowy t;l,rodników w kwocie nieprzekraczającej 346,000 zł i 25o/o
wańoŚci pozostałych części zadania w kwclcie nieprzekraczĄącej 195.000 zł. Jeśli
chodzi o program to najhardziej w trudnych sytuacjach jezeli chodzi o otrzymanie
dofinasowania przy przebudowie dróg mają takie miasta jak miasto Sanok, z tego
względu, ze niestety rrtarny bardzo małą ograniczoną dostępność, Powiat jest w duzo
lePszej sytuacji, poniewaz.ieszcze może korzystac z dofinansowania z programu dot.
inwestycji na terenie wsi. Maksymalna kwota dofinansowania wynosi 3.000.000 zł,
powiat moze złożyc dwa wnioski, Grnina moze zlażycjeden wniosek,

Komisja Finansowo -^ Gclspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały głosami 3 za,7 wstrzymując,lch się. Przewodniczący Komisji Pan Janusz
Baszak poinformował cyt : ,,Komisja Fifionsawo - Gospo darcza rozpatrywała kolejny
Projekt dot. udzielania p,cmocy finansowej Powiatowi Sanockiemu, ale nie już tak
zuPełnie bezkrytycznie,jak to było przy poplzednich uchwałach. Niepokoi nas to, że
na coraz większe iloŚci zadań Povłiat przezuca na Miasto swoją część kosztów.
Miasto musi za Powiat pertycypować w większym procencie kosztów, a Powiat coraz
mniejszym. Ja zdaję soóie sprawę, że Powiat jest w trudniejszej sytuacji finansowej,
ma problemy, natornia,st Miasto, l<tare ma zamiar podjąć wiele inwestycji
w najbliższym okres,ie i większość tych inwestycji nie jest ze środków ,tJnii
Europejskiej, dbając o wł;kaźnik ustaw,y o finansach publicznych z art, 243 powinno
wYraŹnie badać i liczyć 15 razy zanim wyda jakiekolwiek pieniądze i zawrze umowę
wczeŚniej na inne cele, l<tóre nie są da końca celami, zadaniami własnymi Miasta.
W związku z powyższym poprasiłem na lbmisii by Powiat w zamian za środki
finansowe, które mógłby wyłożyć na re,atizację tego zadania inwestycyjnego
Przekazał Miastu odpowił>dnią działkę, czy nieruchomość, czy majątek równoważący
udział w tej inwestycji na ,"ówni z Miastem, Nie wiem jak to zostanie odebrane."

Komisja lnfrastruktury t\4iejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały głosami 6 za,3 F,rzeciw, 1 wstrzymujący się,

Prowadzący posiedzelnie Pan Zlcigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.

Wiceprzewodniczący Rady Pan Romern Babiak poinformował cyt.: ,,Niewątpliwie to
zadanie jest potrzebne i bardzo oczekiwane przez mieszkańców naszego miasta,
a szczegÓlnie tamtej dzie,lnicy, ,nato,miast nie ukąlwam, że spodziewałem się trochę
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innego podziału finansowania tej inwestycji. Powiat jako zarządca, jako właściciel

angażuje kwotę ok. 100,()00 zł, natomlast Miasto dofinansowuje, według najnowszej

symulacji, ktora była pr;:edstawiona ,wczoraj na Komisji lnfrastruktury, kwotą ok.

900.000 zł. To mnie nilpokoi i uważam, że Miasto ma bardzo duŻe potrzeby

w dzielnicach dotyczące tlrog. tJważam, że ta proporcja podziału Miasto - Powiat jest

niekorzystna dla Gminy lvliasta Sanoka."

Radny' pan Janusz Baszak stwierdził cyt.; ,,Chciałbym usłyszeĆ odpowiedŹ na

pytanie, bo widzę pewn€j rozbieżność, bo na mojej Komisji było 717.000 zł udział

Miasta i na tak kwotę opiewa uchwała, a Pan Babiak mowi, że jest jakiŚ inny montaż

finansowy na realizację tego zadania."

Zastępca Burmistrza Pall Edward Olejko poinformował cyt.'. ,,Jest pĄekt uchwaĘ
przedłożony Radzie Mia:;ta i an obowiązuje. Oczywiście ostatnią propozycją jaką

złożył powiat to zmiana tej symutacji i jest to symulacja, o której mówi Pan radny

Babiak i myśmy dysktltłlwali na temat tej symulacji. Pan Burmistrz podtrzymuje

wniosek projektu uchwttły i nad tyrn powinniśmy dyskutowaĆ oraz głosowaĆ.

Rzeczywiście ostatn,ia symulacja mowi o kwocie 948.000 zł po stronie Miasta

i111.000 zł po stro,nie Powiatu. Dyskusja była na ten temat, Radni Powiatowi

twierdzili, że deklarac:ja Pclwiatu była taka, że Powiat dofinansowuje % nawierzchni,

Myśmy zrozumieli, że % wraz z elenlentami związanym z nawierzchnią, trudno sobie

wyobrazić. że Powiet chce sfinansować warstwę ścieralną wyłączając wszystkie

roboty rozbiorkowe, odwodnienia i inne elementy związane z tym. Pan Burmistrz

podtrzymuje stanowis:ko w tej kwestii.

odpowiem jeszcze Panu Baszakowi na propozycję ewentualnego przekazania

działek. W kwestii ternlomodernizacji, może nie związanej z ul, Traugutta,

zwrociliśmy się z taką ,aropozycją, wskazaliśmy działkę przy ul. WysPiańskiego

w pobliżu ul. Witkiewicza, którą bytibyśmy zainteresowani, ale Powiat stwierdził, Że

nie może nam przekazati, bo jest tam zapis w miejscowym planie, że jest to teren

pEeznaczony pod budownictvvo jednorodzinne, ktore nie jest zadaniem własnYm

imy tej działki nie otruynrumy, Prawdopodobnie z innymi działkami będzie podobna

sytuacja, jest tu działka przy Galerii, działka usłu,gowa, więc my ją nie dostaniemY

w ramach rekompensatlt, bo są zaplisy w miejscowym planie, ktore wyłączają

możliw ości prze kazyv,, an i,a M i a stu. "

Burmistrz Miasta Pan Tadeusz Pióro dodał cyt:. ,,Tak jak powiedział Pan burmistrz

Edward olejko, w tym fflOffIeflcie podtnyrnuje ten projekt uchwały o partycypacji

w takich kosztach. Jet marn naclzieję, ze Starostwo Powiatawe zauważy jaka kwota

jest przez Miasto przłłkaz:y,wana. Być rnoże w przetargu te kwoty będą niższe, gdzie

ta inwestycja wspolna ma l<osztawać ok. 2 mln zł, z tego 50% będzie dofinansowania

z LJrzędu Wojewódzk,iegcl. lJlica Traugutta jest w zarządzie Powiatu, natomiast jest to

droga w mieście, ale z kolei Miasto ma tyle problemow drogowych, Państwo byliŚcie

na posiedzeniu wyjazdoluym w poszczególnych dzielnicach i właściwie w każdej

dzietnicy jest problełn i to jest tak naprawdę zadanie Burmistrza. W tym roku
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Burmistrz na drogi w poszczegótnych dzielnicach daje kwotę ok, 4 mln zł, mimo, że
tYle musimY szukaĆ pieniędzy na własne wkłady, Było tu kitka razy mówione, że nie
ma urucharnianYch Pl'ojektów, a dzisittj Racla podejmuje uchwały o zabezpieczeniu
finansowYm na wielkie kwoty. Chcemy tworzyć montaże finansowe takie, żeby
Miasto dawało na inwesty,cje, nawet na.jwiększe, nie kwotę 50%, tylko 20%, żeby było
jak najmniej, ale mirno wszystko na wkłady własne musimy mieć. Wiemy, że
największYm problemy n,a terenie miasta Sanoka fo są drogi, chodniki, oświettenie
w dzielnicach. Chcenly utrzymać tą pozycję ok 4 mln zł na drogi w budżecie 2017
roku.
Mam nadzieję, Że Pan Starosfa zrewiduje te swoje partycypacje kosztów i tutaj nie
dYskutujerny o tym cc} w prcliminarzu k:osztó,w, że 950.000 zł Burmistrz, a 111.000 zł
Sfarosfwo, tytko mówi się o kwocie 7'18.000 zł i 195,000 zł, być moze po przetargu te
koszty będą inne. zależy nam na tej drodze, w paftnerstwie z powiatem,
Natomiast to co burmistlz Edward Oliejko mowił o termomodernizacji, Nie dajemy
uchwałY odnoŚnie termornoderrlizacji naszega obiektu, czyli IJrzędu Miasta, dlatego,
Że kwata relatywnie, na która nię dostatibyśmy środków, bo cały ten projekt jest
złoŻonY do Naradowego Funduszu Ochrony Srodowiska gdzie wcześniej Starostwo
nie brało udziału i cały koszt tej inwestycji byłby przerzucony na Miasto, bo
Sfarosfrło nie ma sź:an§ dania kwol|y 400,000 zł, żeby przeprowadzić
termornadernizację. W związku 2| t|yrn podjąłem decyzję taką, że czekamy,
prawdopodobnie w 2()17 roku fuędzie jeszcze uruchomiony raz pĘekt
termomodernizacji ohiektów użyteczności trlubticznej, będą to najprawdopodobniej
Pieniądze, ktÓre zostanąl z przetargów, z tych pĘektów, które m.in. my będzie
realizowaĆ tj. termomodernizacja W,ierchow, gdzie dostajemy 2 mln zł, z czego 85%
to 7'esf dofinansowanie z Regionalnego Pt"ogramu Operacyjnego. Z tych
Przetargawych rzecz,y będą jeszcze raz uruchamione prolekty termomodernizacji
obiektów użyŹecznoŚci publicznej i w,tedy chcemy razem ze Starostwem zgłosić
projekt tęrmamodernizac,ii naszego IJruędu Miasta i wtedy dofinansowanie będzie
w B5%. Natamiast ja absolutnie zg,adzam się,, że podajemy wiele razy rękę
Starostwti, przebudowa Podgórza to też jest nasza cząstka. Chcemy, żeby ta
inwestYcja na Traugutta rueczywiście była realizowana w 2017 roku, ale trzeba
PamiętaĆ. Że my rÓl,vnież zgłaszarrly swoje inwestycje, ul. Kochanowskiego i u!.
Prugara Ketlinga, i w tynl momencie nfkt nam nie dofinansowuje tego tylko musimy
mieĆ na własny wkład łi0% caĘ inw,estycji, 50% lJrząd Wojewódzki. W związku
z tYrn ręalł"lie Podchodzirn,y, do tych ,inwestycji, ktare wspolnie robimy ze Starostwem
ija tutaj Proszę Zarz,ąd ł}tarostwa, żeby w takim kierunku patrzył, żeby nie było to
zadanie Przerzucane na barki Miasta, bo Miasto ma też swoje probtemy finansowe,
a szczegolnie wtedY kiedy będzie te* dużo pĄektow realizowanych i musimy
z a b e z p ie cz ać wła s n e w kł,a rly".

RadnY Pan Maciej Dnł'ięga stwierd;ził cyt.: ,,Dla nlieszkańcow nie ma znaczenia kto
Płaci zŹ remont dragi, |}v-y Powiat, czy filiasto, nawet tego nie zauważają, dla
budżetów natomiast, zarowno Mitlst,a jak i p,cwiatu, ma to znaczenie. kwota
olbrzYmia, bc> jak by:śmy' popatrzyti na to podsumowanie dotyczące nakładow na
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drogi przez te 1,5 rcsku to jest kwota porawnwalna, albo nawet przewyższająca.
Zastanawiam się ijest ta pytanie też do radnych reprezentujących Wojtowstwo, bo ja
bym był skłonny poplzeć na tą inwestycję, gdybym był pewny, że to jest jedyna
inwestycja, bo razmawi,amy już o raku 2017, w tym momencie zaczyna sĘ
planowanie jakby śradków na remon,ty drclg, chodników itd., jeżeli jest to jedyna
inwestycja, która w tą a'zielnicy miałaby być realizowana to może trzeba by było
zagłosowaĆ za tym 1 7g ttyłob| załatwiane, ale żeby poźniej się nie okazało, że jest
coŚ jeszcze, bo będzie tcl znowu pawodowało nierownomierność nakładów środkow
w poszczegolnych dzielnicach. Ta uchwala jest początkiem dyskusji o planowaniu
środkow na inwestycje dncgowe na 2017 roku, kwota olbrzymia."

Radna Pani Teresa L.isovyska stwierdził cyt.,. ,,Uważam, że są to wysokie kwoty, bez
względu na to czy to jest ponad 700,00a zł, czy 900,a00 zł udziału Miasta. Ja
rozumiem, że należy kolzystać z dofinansowania, każda złotówka dofinansowania
jest istotna, bo są fo intll,estycje drogie, kosztowne, ale zadania Powiatu i zadania
Miasta to są rożne zadania jakkalwiek mieszkamy w tym samym mieście
i podkreś,lają Państwo, że są to drogi, ulice, chodniki, po których chodzą i korzystają
z nich mieszkańcy Sarlołra i Powiatu, ale kwoty są znaczące. Ja oczekuje od Pana
Burmistrza zrównoważonego podziału środkow na te inwestycje drogowe. Jeżeli my
wyrażamy zgodę, jako Rada, na duże inwestycje, popieramy te inwestycje
w dzielnicy Dąbrowka, B,,|gnie, dzisiaj jest mowa o dzielnicy Wojtowstwo, oczekuję
jako Radna Dzielnicy, Pclsada, że Państwo przedstawicie nam harmonogram, czy
wizje, jak widzicie padotlne zadania drogowe na dzielnicy Posada, czy dzielnicy
Zatorze. Jeździliśmy po tych dzielnic,ach, ale zwracałam uwagę Panu
Prcewodniczącemu, t:aka wizyta w dzielnicach wybiórcza, na pojedyncze zadania, to
nie chodzi o to, trzeba te dzielnice dokładnie zwizytować, przejrzeć, pooglądać
izapoznać się ze ws,ł.ystkirn problematni i wowczas podejmować decyzje o realizacji
zadań inwestycyjnycl"l. Pol,utarzam jeszcze raz, oczekuję zrównoważonego podziału
środkow na wszystkie dzielnice.ieśli chodzi o inwestycje drogowe,"

Radny Pan Janusz Basziik stwierdził cyt.: ,,Mnie nie interesuje Panie Burmistrzu czy
Powiat ma pieniądzrł, c,zy nie ma pieniędzy, mnie interesuje to co sĘ stanie
w sytuacji gdy okaże s/el, że na tą drogą będzie potrzebny jednak wkład Miasta
911.000 zł, czy wtedy będziemy szybko podejmować uchwałę o tych brakujących
200.000 zł? To jest pa pierwsze, bo jak zamknąć zadanie inwestycyjne, tak nie
powinno być. Ja pruy,pominam, że termornodernizację Urzędu Miasta też
uchwalaliśmy w sytuacji sto|y wiedzieliśmy, że powiat swojej części nie zapłaci, ale że
przekaże działkę. Tu dz,isiaj Pan Burmistrz powiedział, że wycofujemy się z tej
inwestycji, przenosirny .ią na rok rlastępny, będziemy jeszcze raz rozumiem
procedować całości i dag,adywać się z Pawiatem jeszcze raz. Zatem tą sprawę Pan
już mi wcześniej wyjaśnił, Ilatorniast ja nie walczę z celowością zadania, zadanie jest
bardzo potrzebne, mnie nie interesuje, w której dzielnicy ono się realizuje, tylko jak
będzie finansowane, bo ten preliminarz wydatków, ktory otrzymaliśmy nie ujmuje
wszystkich inwestycji, ktcir,g mamy w rnieście do zrealizowania. Ja się obawiam, że
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na wszYstkłl nam rlie wYstarczy. W związku z powyższym chciałbym rzetetnej
informacji na temat inwestycji, ich kosztow, preliminarza tych inwestycji w stosunku
do możliwaści budżetowych, bo błąa'zirny albo chodzimy po kruchym lodzie.''

Zastępca Burmistrza Pan Edward olejko poinformował cyt.: ,,Nie widzimy takiejmoŻliwoŚci, ŻebY zwiększaÓ udział naw,et na etapie realizacji tej inwestycji. To co pan
Burmistrz Powiedział, ja j,łstem tez przekonany i mam taką nadzieję wręcz, że kosztinwestYcji sPadnie. Zliecałiśmy przetargi na drogach u nas w mieście na ul, tJstronie
do cmęntarza, W dzielnicy Dąbrowka w ramach schetynowki tegorocznej i kwoty,
ktÓre są za7ro7onowane co przetargu w ramach kosztorysu inwestorskiego spadają
Po Przetał'gu do Praulie Połowy, więc ja nie mam takich obaw, że w przyszłym rokusYtuacja diametralnie sĘ odmieni i wykonawcy zwiększą ceny przy przetargu. Nie mazagrozenia co da wYsakoŚci tej kwaty i ustaliśmy z panem Burmistrzem, żew zadnYm wYPadku, nawet gdyby llyły jakieś okoliczności trudne do przywidzenia,
nie prz-edłożymy projektu uchwaĘ a zwiększeniu tej kwoty. Natomiast jeżeti chodzio te działki, to Powiat nie może przekazać działek Miastu, ponieważ są objętezaPisami miejscowego p,lanu, o tynl, że rlie są w nich wpisane zadania własneGminy."

RadnY Pan Marian Osękłlr,vski stwierd z-ił cyt:. ,,Ja Ltważam, że ta inwestycja powinnabyć wykonana, nawet z: tego wzglę,du, że juz jest zrobiony pĄekt, już jakieśpieniądze na to poszły, a będziemy głclsować nad uchwałą, która mówi o 718.000 złze stronY Miasta i 195.0(|a zł ze strany Powiatu, a nie o symulacji. Burmistrz olejkomówi, że po przetargach mogą spaść te ceny i to jest tez ptus. Natezy to
PrzegłosowaÓ, W i,mieniu naszeJ' dzietnicy icałej Rady Dzielnicy prosiłbym
o Przegłosowanie Prcliektu uchwały, Jeśli nie zrobimy teraz tego zadania to kiedyś
będzie musieli do niego wtócić, tym bardzie.j, że przy okazji będą wykonane też innerobotY bocz,nYch ulic, Ptz-Y ut, Sliwc,wej będą dodatkowe instalacje elektryczne
zrobione i będą zainstalow,ane lampy'',

Wiceprzewodniczący Rady Pan Romełn Babiak stwierdził cyt,: ,,Mnie do końca nieprzekonują argumenl'y władz powiatu. że te dzi,ałki nie mogą być zbyte. w moimodczuciu jest to sacjcltec,Ęniczny wy,bit>g, bcs miejscowymi planami możemy zmienic
to i dostasowaĆ te działki do zadań włilsnych Gminy Miasta Sanoka. Tak, że mozna
by to było obejść, tylko troc,hQ dobrejwoli ze strony władz Powiatu'',

RadnY Pan Maciej Drwięga ad vocem do wypowiedzi radnego Janusza Baszaka cyt.:
"Nie bądŹmY hiPokUtarn,ł, to ma znaczenie jak dzielimy środki w poszczegotnych
dzielnicach, bo Pan movi" ze Panu jest obojętne na jakiej dzielnicy to powstanie.
Łatwo jest tak Panu nlÓwiĆ, bo 13 pkt. będzielmy głosować 1.200.000 zł na dzietnicęBłonie, Ja,Powtarzam, to rnusi być bardziej zrówrloważone, bo już teraz porownując
te wYdatki, ktÓre mam( Poclsumawane za 1,5 roku, łatwo zauwazyć, które dzietnice sądofinansowane, a ktclre z'astają trochę z tyłu, więc to ma znaczenie, Nie ma się teztego co tak wstYdziĆ, z' ktorej dzielrlicy pochcldzimy, jesteśmy wybrani w jakiś
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konkretnych dzielnicerch i jesteśmy raclnymi miejskimi, nikt o tym nie zapomina, ale
to, Że tutaj mówimy, czy Pani Teresa, czy ja, czy inni radni, o swoich dzielnicach,
ŻebY to było zrównoważone, to chyba nie jest jakimś złym pomysłem, dlatego proszę
o uwzględnienie tego."

RadnY Pan ..Janusz l3as;:ak stwierdził cyt.. ,,Ja uważam w ten sposóó, należy się
zwrócić do Powiatu, zoplł|ą( się, które działki są skłonni nam przekazać ibędziemy
wiedzieĆ dla ktorych działek mamy zmienić MPZP i będzie po sprawie, zobaczymy
czY oni chcą nam te d:ziałki przekazać, czy tylko szukają wybiegow, to jest po
Pierwsze. Natomiast po drugie, Panie Macieju, mnie jest naprawdę obojętnie co
w jakiej dzielnicy powsta:je, bo dla rrlnie jako radnego miasta najważniejsza jest
sYtuacja ekonomiczna, f,inansowa miasta i jest ważne to, żebyśmy wszyscy jako
Sanok korzystali z możliwości inwestycji gdziekolwiek, bo za chwilę się okaże, że
W;ZY9CY jesteŚmy specjalistami od wydawania pieniędzy, oczywiście każdy chciałby
do swojego ogrodka, a to nie jest zadanie Rady Miasta. Ja składałem śtubowanie, że
będę działał dla dobra całego miasta, a nie dta dzielnicy. Każdy z dzielnicy będzie
miał co dzielić jeśli Miasto będzie miało odpowiednią sytuację ekonomiczno _
finansową, Środki, dtlchoa|y, wpłWy, et cetera, et cetera, i w tym kierunku Rada
Miasta powinna działać".

Radny Pan Jan Wvdrzyński stwierdził cyt.: ,,Jezeli 50% do jakiejkotwiek ulicy
znajdującej się na tererlie miasta Sanoka możemy w ramach jeszcze tnuającej
kadencji samorządu miejskiego uzyskać, to ja wychodzę z założenia, że 50%
zewnętrznych pieniędzy to jest o 50% mniej wydatkow własnych, czy z budżetu
miasta, czy z budżetu plowiatu, to jest pierwsza sprawa. Druga sprawa to będę
głosował za tą uchwałą dzisiaj, ho szarluje Państwa, szanuje swój czas i szanuje tych
ludzi, ktÓny pracowali naC pnygotowaniem tej inwestycji. To nie była łatwa dyskusja,
trwał wyŚcig, żeby pr,zed 15 września moc złożyć wniosek. A więc, skoro ci ludzi tak
Pracowali efektywnie ijełłt szansa na l:o, żeby ten pĘekt uzyskał dodatkowe punkty
w gradacji to drugą ręką ,będę głosował za, Trzecia sprawa to nikt nie powiedział, że
między 6 a 15 wrze,snia samarządy Miasta i Powiatu nie mogą usiąść do jakiejś
dyskusji. Jeżeli sto k:ilkartłlście tysięcy po stronie Powiatu jest w tej chwiti według
tego dziwacznego montażu finansowego pokazane, to ta decyzja Panie Burmistrzu,
która wstrzynluje modernizację lJrzęd,u Miasta i daje powiatowi dodatkowe środki,
ktore Prawdopodabnie wcześniej p,zewidywał użyć w modernizacji naszego
wsPÓlnego budynku, czytl to by były dodatkowe pieniądze, ewentualnie na to, żeby
Powiat Potwierdził zwiększony własny udział w tym przedsięwzięciu, Czwarta
s?rawa, da 2018 rok:u jest jeszcze 2lata, czyli 2017 i2018, proszę zwrócić uwagę,
w roku 2016 realizujemy temat na Dąbrowce z 50%o dopłatą z zewnątrz, realizujemy
50% dopłaty z zew,nąttz do ut. Podgórze, gdybyśmy nie podjęti tej uchwaĘ
intencyjnej to też nie zgłasiliby prawdolcodobnie w Powiecie tego wniosku do lJnędu
Wojewodzkiego i nie otr;:y,maliby tych 50%" W nliesiącu październiku ul, podgone
będzie faktem, tak jak i będzie ciąg ttlic na dzielnicy Dąbrówka. Jeśli mogą o coś
aPelowaĆ, ta o to, żeby tcl ca kiedyś na Komisji lnfrastruktury w połączeniu z Komisją
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Transportu Powiatu abiecywaliśmy sobie, że będziemy siadać i negocjować różne
tematy, sfalo się faktem, a jednacz-eśnie nie było tylko i wyłącznie takim czczym
gadaniem i to samo dołyczy wład,z Miasta i Prswiatu, Jesf jeszcze czas na to,

żebyśmy wyznaczylisoóie cele na rok 2018. Przypominam, program rządowy kończy
się w roku 2019, więc.je;żeli na 2018 rok zgłosimy my jako Miasto kolejną ulicę czy
ciąg ulic i sięgniemy po tt} środki to również powinien zdeklarować już dzisiaj Zarcąd
Powiatu, ze złoży kolejn.y wniosek dotyczący dróg powiatowych na terenie miasta
Sanoka na rok 2018 da teEo samego programu. Wówczas przez 2017 i2018 mamy
z jednej strony dwie drogi i z drugie,j strony dwie drogi, poprawiamy generalnie
wygtąd całego miasta. Kł>lejna sprawa jest taka, że jeżelida się zrealizować z 50%
zewnętrzną dopłatą jakieś ciągi dróg, które z uwagi na zapisy w tym programie są
możliwe, a nie są możliwe do zrealizowania ulice, bo nie spełniają określonych
warunkow na przykład na Posadzie, czy na Dąbrawce, to wtedy i tylko dopiero wtedy
powinniśmy panieść w 1aa% kaszt modernizacji tych ulic idróg, ale nad tym jeszcze
mamy czas na to, żeby usĘść i prz.yjąć to do programu roku 2017, a perspektywę
roku 2a18 właściwie wykarzystać",

Radny Pan Piotr Lewandows,ki stwierdził cyt.: ,,A jednak hipokryzja. Wczoraj
zgłaszałem ta, Popatrzynxy na stan ul. Traugutta, popatrzmy na stan techniczny ul,

Kochanowskiego i popatrzmy na sl'an techniczny ul. Łany, która była w 1/s

realizowana z tzw, schetynówek, dlaczego dzisiaj nie zgłaszamy tej ulicy, nie
wspomnę o ul. Lipińskiegl".

Radny Pan Łukasz Radozycki stwierrJził cyt.,. ,,,la chciałem poprzeć zdanie Pana
Mariana Osękowskiego. lnwestycja jest potrzebna, przy tej inwestycji powstaną także
parkingi dla mieszkańców, ul. Traugt,tta, na pewno będzie to kilka parkingow. A co do
podziału środkow to też jestem za zrównaważonym podziałem środków na dzielnice,
ale żeby to było pl"o1lclrcjonalnie dc, ilości mieszkańców lub do ilości radnych
wybieranych w tej dzielnit:y,."

Radny Pan Adam Ryniak stwierdził cyt: ,,Ulica Traugutta to jak wiemy wszyscy jest to
droga powiatawa, ale jest to jedna z ważniejszych drog dojazdowych do Skansenu
w Sanoku, Skansen w Sanoku to perełka Sanoka, odwiedzany jest przez
mieszkańców w granicach ok. 150 tyś Myślę, że w tym momencie Rada, mimo, że
jest to droga powiatowa, powinna się trlochylić i poprzeć tą uchwałę. Tutaj nadmienił
Pan radny Drwięga, no slotrzetly W|ojl:owstwa są ogromne, chcielibyśmy na pewna
dokończyć zaczętą ul. ,Sadową, na pewno przed nami ul. Modrzewiowa, którą
oglądali radni podczas objazdu, jedy,na ulica w dzielnicy Wojtowstwo, która nie
posiada powierzchni asfaltowej, wazne> są sprawy miejsc parkingowych przy ul, Ks.
Zygmunta Gorazdowtskitlg1o, vlażne są nliejsca parkingowe przy ul. Sadowej,
należałoby tutaj wymlenici jeszcze ut. h|Ęnarską, Cegielnianą, jest wiele potrzeb. Ale
skoro jesteśmy przy tej clrodze pc,wi,atowej to proszę Radę Miasta o pozytywne
zagłosowan ie za ulical. Trtlug utta."
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WicePrzewodnicząca Rady Pani Agnielszka Kornecka - Mitadis stwierdziła cyt.: ,,Ja
się tak Przysłuchuje tej całej dyskusji i niewątpliwe inwestycja na Traugutta jest
Potnebną inwestycją, ale mnie martwi tytko jedna rzecz, proporcje między kosztami
PonoszanYmi Przez F'owiat, którego to jest inwestycja i zadanie własne, a my mamy
tYtko Partycypowac w kosz,tach. Odnos,zę wrażenie, że to oni partycypują w kosztach,
a mY jesteŚmy inwestorem tego zadania. Pan Burmistna przedstawia, że powiat
195.000 zł, Miasto 717.a(|a zł, uważam, że nas na takie wysokie koszty nie stać."

Radna Pani Wanda l(ot stwierdziła cyt.: ,,Chciałarn przypomnieć wszystkim radnym,
Że kaŻdY z nas jest radnyrn z danej ,Czielnicy, z danego okręgu wyborczego, niemniej
jednak Powinniśmy Cobro wspólne przedkładać tutaj i nie targować sę o pewne
rzeczV, to juŻ rolą Burmistrza i Starostwa Powiatowego jest dogadanie się co do
PartYcYPacji W kosztacl'l i prawidłowym podziale tych środkow finansawych,
Natomiast ja oczyvliście będę głosowała za, ba to jest sprawa bezsporna i ta droga
powinna być zrobiona, Dclbro wspolne jest dobrem nadzędnym."

ZastęPca Burmistrza Pan Edward Olejko stwierdził cyt.. ,,Odnośnie kwestii zmiany
miejscowego planu z:agos,oodarowania to procedura zmiany miejscowego planu to
jest około roku i wniasek o zmianę powinien złażyć Powiat, w związku z czym ta
procedura, 1'esf wydłużona. odnosząc sĘ do wypowiedzi pana radnego
Lewandowskiego to na 2018 rok, p1,oszę pamiętać, że w ramach schetynowek
będziemY chcieli zrealizować łącznik tld ul. Łany do obwodnicy, w związku z czym
Żadne inne zadania rac:zej nie bedą wcllodzić w rachubę, bo to jest zadanie
inwestYcYjne, do ktc,rego jesteśmy zobligowani aby je zrealizowania w związku
budową obwodnicy. O ilęl nam się uda i nie będzie pneszkód będziemy próbowali
cofnąĆ ul, Łany dc, isfniejącej, ale mi dzisiaj trudno powiedzieć jakie będą
uwarunkowania przy skłildaniu wniosku. W kwestii ul. Lipińskiego to jest to u1ca
krajowa i my w żadn.yrn tu.ypadku z krajową ulicą nie powinniśmy się wiązać, Koszt
Przebudowy ul. Lipin:skiego według kosztorysu inwestorskiego to jest ponad 10 mtn
zł. Pan Burmistrz taką deklaracje złażył, ja wstępnie jestem umowiony u pana
Ministra lnfrastruktuu na 20 wneśnia, jeżeli ten termin zastanie utrzymany będziemy
chcieli, żeby to zadanie ir,,vtlestycyjnel weszło do planu remontu dróg krajowych, bo na
Pewno mY ul. Lipińskiegęl ,jako Miasto, pomimo, ż,e przebiega przez bardzo ruchliwą
ulicą w naszym mieŚcie, to tego zadania nie 7'esfeś my w stanie przełknąć. Już teraz
PrzY konstruowaniu bułlż,łliu dróg krajowych będziemy chcieti podjąć działania, żeby
ta ulica znalazła się w planie wydatkow inwestycyjnych Generalnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostracl".

Burmistrz Miasta Pan Tadeusz Pióro dodał cyt.,, ,,Jaka byłaby sytuacja finansowa
Miasta, gdYbY Miasto nie podpisała, porozumienia na dofinansowanie budowy
łącznika przez Urząd Marszałkowski, łacznika od ronda Beksińskiego do obwodnicy?
GdYbYŚmY nie mieli podpisanej l]mowy, a mamy przyznane środki w wysokości 13,6
mln zł, Miastcl by musiała budować łąc:znik w tym ,samym czasie kiedy jest budowana
obwodnica, a inwestycjia zaczyna się już techrlicznie w kwietniu przyszłego roku
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imusielibyśmy przewidzieć w budżecie w sumie 16.000.000 zł, bo taki jest koszt
budowy łącznika, i w, jakiej by Miasto wówczas było sytuacji finansowej? Czasami
Państwo mówicie, że żaalnych pieniędz-y do tej pory Burmistrz nie zdobył dla Miasta,
13,6 mln zł, dlatego możemy dyskutować a dofinansowaniu drog, ktorych zarządcą
jest Powiat Sianocki. Nal:omiast nie n,ucajmy już tej Lipińskiego, bo naprawdę my
myślimy o ul. Lipińskiego, dobrze wiecie, że w ,ramach obwodnicy Sanoka będzie
budowana droga ad ostatniega zjazCu da ul. Beksińskiego, będzie ul. Dworcowa,
natomiast Kolejowa iDw,orska nie będzie i tudzież Lipińskiego. CaĘ czas mamy
przeświadczenie, że ta droga wejtlzie w inwestycję Krajowej Dyrekcji Dróg
iAuto.strad i będzie zreal,izowana, riie może być inaczej, bo na pewno gdyby doszło
da jakiejś s,ytuacji i pcltem Miasta by miało tą drogę otruymać w podarku, to nie mamy
szan§ takich wielkich pieniędzy inwestlwać. MyśIeliśmy o tym, że będziemy to robić
w ramach Miejskiego Obszaru Funl<cjonalnego, ale kwota, która jest na te pĘekty
nie pozwala nam renlonlować tej drogi i nie będziemy jej realizować, Natomiast ja
bym prasił, iesfeście Radnymi Miasta i tutaj robi się w tym momencie trochę jakby
Rada Pawiatu, nie wyprzłłdzajmy i nie stawiajmy już przed Sfarosfwem nowych zdań
na 2a18, tudziez 2019 rok, bo tak naprawdę leżeli postawimy i będziemy chcieli, żeby
takie wnioski byĘ składane o dodatkowe ulice, t<l Państwo musicie od razu myśleć
o tym, żeby szukać plieniędzy na partllcypacje. My rozmawiamy ze Starostwem i ja
bym prosił, żeby ta dys,Ęusja w tym momencie się skończyła, żebyście Państwo
przegłosowali ten pr,ojekt uchwały, Na tym etapie nie możemy pokazać w jakim
kierunku pójdą inwestycjłł drogowe w 2017 roku. chcielibyśmy tą kwotę, która była
wydatkawana ,na 2a16 rok utrzy,mać, ale tak naprawdę to Państwo będzie
podejmować decyzje, które inwestycje będz,iemy realizować w 2017 roku. Jesfeście
Radnymi Miasta, ja wiem, że dzielni<)e was wybierały ale myślcie kompleksowo, to co
zostało powiedziane, że nadrzędnie trzeba myślec o mieście, ale myślcie o tym, żeby
rzeczywiście te ulice był.y mniej wiQcłłj zrównow,ażone, żeby to nie były znaczące
rożnice między inwestycjł,lmiw jednej c|zielnicy iw drugiej dzielnicy, i o to proszę".

Przewodniczący Rady Fan Zbigniew Daszyk prrinformował cyt.: ,,Jestem radnym
dzielnicy Wojtowstwo i z- balem serd]a :zagłosuje za, ponieważ uważam, że wszędzie
tam gdzie mażliwość sięglrlięcia po zewnętrzne środki, a powiaty i gminy mają mało
tych żródełek, faktycznie.iest to jedyne, to też powinniśmy sięgać. Bardzo mi się nie
podoba proparcja, a ma,jetrc świad<lrność w jakim stanie mamy ulice w dzielnicy
Wójtowstwo, które są w c|użo gorszym stanie jak ul. Traugutta, w jakim stanie jest ul,

Modrzewiowa, ul, Kwiatowa, ul. Ińły,narska, ul. Krasińskiego, rozpoczęliśmy ul,

Sadową w jednym k,ierurtku, nie dclkc,ńczona do Kiczury i jedzie sĘ po wybojach,
a zapominamy, że odcinek Sadowej między Traugutta a Jana Pawła jest jeszcze
w gorszym stanie, bo tłłrn ciągle byl|y awarie sieci wodociągowej, tak, że duże
potrzeby są na ulicy Sttclowej. Mar,ą nadzieję tylko, że ten koszt po przetargu
spadnie i nie wydamy aż i|ak dużych pieniędzy na realizację tej inwestycji".

Nie byłc więcej chetnyt:h do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący
posiedzenie Pan Zbignietv Daszyk zanrknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt
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uchwały pod głosowanie.

Za przyjęciem Uchwały trlr XXIV/206/16 głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych

nie było, 6 członkow Komisjiwstrzymał,c się od głosu,

Uchwała została podjęta,

Ad.11.
Rozpatrzenie wniosku Burmistrza Miasta w sprawie wvrażenio zoodv na

realizac litacii i

terenie MosiR w sanokul" oraz .zabezpieczenia w budżecie Miasta sanoka na

lata 2016_2019 śroLdkóudlnąngo_uvch na ieqo realizacie" z ewentualnvm
podieciem uchwałv w tei sprau_e.

Naczelnik Wydziału lnwestyc.fii i Remontów Kapitalnych Pan lgnacy Lorenc

poinformował, że w roku 2a15 przy sporządzaniu budzetu na rok 2016 zostałY

zapisane środki na wyk,onanie projektu budowy basenow, Po przeanalizowaniu

wszystkich r1lozliwości finansowych został zmienriony projekt na budowę centrum

rehabilitacji i sportu na terenie MOSiR w Sanoku. Zmiana spowodowana została

tym, że w dniu 2.06,2016 r, Gmina złożyła do Ministra Sportu wniosek w ramach

działania dot, inwestycji programu o szczególnym znaczeniu dla spońu, Ten wniosek

otrzymał pozytywną opinię i został skierowany do wieloletniego planu. 8 marca 2016

r. Gmina Miasta Sanoka zwarła Ł]]llowę z wykonawcą wyłonionym w drodze

przetargu nieograniczc}nego na wykonanie koncepcji i programu funkcjonalno -
uzytkowego na budowę basenu,. Firmą, która podjęła się tego trudu było ARP, czYli

Architektoniczne Przedsiębiorstwo Usługowo - Handlowe z Krakowa. Na dzlen

dzisiejszy Grnina otrzymała już taki program i w tej chwili jest on ocenianY

isprawdzany. oproc;z telgo Gmina otrzymała też pismo z Ministerstwa SPońu

iTurystki, ktore nakładar pewne zacjJnia, aby nasz program ,,Budowa Centrum

Rehabilitacji i Spońu na terenie MoSiR w Sanoku" został przyjęty do programu

rocznego na rok 2017, VVszystlkie warunki muszą być spełnione do dnia 28 lutego

2017 roku. Zakres jaki został opracowany w koncepcji to przygotowanie terenu Pod

inwestycje, budowa bucynku centrurn rehabilitacji i spońu, budowa komPleksu

basenow zewnętrznych z zapleczem socjalnoszatniowym, budowa wodnego Placu
zabaw, budowa plac;u zbaw dla dlzieci, budowa dwoch boisk do Piłki Plażowej,
budowa siłowni zewnętrz.nej, budowa drog dojazdowych obsługujących inwestycje,

budowa elementu zagospodarłcwania terenu, czyli mała architektura, ogrodzenie

terenu. Według konr;epcji powinno się to wykonaĆ dwuetapowo, Pierwszy etaP

obejmowałby prace związaną z budową obiektu centrum rehabilitacji sPońu,

z częścią rehabilitacyjną oraz odnową biologiczrlą obejmującą wszelkie niezbędne

pomieszczenia do prawidłowego funkcjonowania obiektu oraz zaPewnienie

odpowiednich standardovr dla osob korzystających z obsługi biurowej, budowę drogi

wewnętrznej wraz ?: zjazdem, bł.ldrrwa miejsc postojowych dla samochodow

osobowych, budowa czr7ści dojść dła pieszych. Oprocz tego w koncePcji jest
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uwzględniona cała architektura związana z odnawialnymi żródłami energii, Drugi etap
obejrnowałby budowę kunnpelsku boisk zewnętrznych, budowę wodnego placu
zabaw, budo,wę placu ziabaw dla dzieci, budowę dwóch boisk dla piłki plazowej,
budowę siłowni zewnętrznej, budovuę obiektu zaplecza technologicznego wodnego
placu zabaw, budowę ogrodzenria i terenu, obiektów do monitorowania. Na dzień
dzisiejszy szacowany koszt całkowity jest określony pomiędzy 25-30 mln zł.
lnwestycja dofinansowarla będzie z Ministerstvya Spońu na poziomie do 50%o.

Ponadto Gmina będzie pozyskiwać środki na wykonanie tzw. budowy odnawialnych
źrodeł energii w ramach Programu Operacyjnego Wojewodztwa Podkarpackiego,
oraz bęcjzie się starać o pozysk:lnirr środkoinł z PEFRON_u i z innych źrodeł
dofinansowania.

Komisja Finansowo - Gclspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały

Komisja 'lnfrastruktury tVliejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Fan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
Pan Zbigniew Daszykl zamknął ,dyskuslę w t,ym punkcie i poddał projekt uchwały pod
głosowanie,

Za przyięciem Uchwelły llr XXIV1207116 qłosowało 18 radnych, głosów przeciwnych
iwstzymujących się nie było.

Uchwała została pocijęta.

Ad.12.
Rozpatrąenie wniosłu Ęlrmistrąą Miasta w sprawie wvrażenia zqodv na
reaIizacie za_dania pod_n3zwa ,,Relnont budvnku socia!no-administracvinego
na stadionie MOS|R W_§aloku"" o[az:zabezpieczenia w budżecie Miasta Sanoka
na lata 2016-2017 srgcllriów finaĘgrwvch_ rr9 jegp_Ięąlizącie. z ewentualnvm
podieciem uchwałv w_tęi sprawie.

Naczelnik Wydziału lnwestyc.ii i Remontów Kapitalnych Pan lgnacy Lorenc
poinformował, że Rada lMiasta porJejmowała już uchwałę dot, termomodernizacji
obiektu MOSiR-u przy stadionie Wierchy, było to składane razem ze spońami
ekstremalnymi. Na pewno te wnioski otrzymają dofinansowanie z tego względu, ze
przeszły ocenę merytoryczną i w te.i chwili środki zostają w tym działaniu, więc
dofinansowanie na teln cel otrzymamy. Oprocz tego Gmina złożyła do Ministerstwa
Spońu, do Funduszu Ro,zwoju Kultury Fizycznej w ramach Programu Modernizacja
lnfrastruktury Spońowej edycja 20,|6 wniosek o dofinansowanie. W tym wniosku
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zosiały objęte inne zaidania, które nie mogły być finansowane w ramach

termomodernizacji. Taki wniosek został złożony, w tej chwili został juz oceniony, jest

do podpisania umowa na jego realizację.

Komisja Finansowo - Gclspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały,

Komisja lnfrastruktury N4iejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały.

prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
pan Zbigniew Daszyk zarnknął dyskuslę w tym pulnkcie i poddał projekt uchwały pod

głosowanie.

Za przyjęciem Uchwały llr XX|V/20B/16 głosowalo 17 radnych, głosów przeciwnych

nie było, 1 radny wstrzymał się od głosu.

Uchwała została pocijęttt.

W tym miejscu obrad sesji prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk ogłosił 20

minut przerwy,

po przerwie prowadzenie obrad sesji objął Wiceprzewodniczący Rady Miasta Pan

Roman Babiak.

iosku B Miasta zen!a

Miasta zathez budżec ka w 201

środków finansowvch na ieqo reallzacie. z ewentualnvm podieciem uchwałv
w tei sp_rawie.

Naczelnik Wydziału lnwestycji i Rernontow Kapitalnych Pan lgnacy Lorenc na

wstępie zgłosił autopr:lprawki do projektu uchwały związanąztym, ze Gmina dostała

wytyczne, ktore okreśłają jakie zadania rnogą być finansowane w ramach tego

programu tzw. schetynóvlek. Pienrysza poprawka dotyczyłaby nazwy zadania, nowa

nazwa brzmi ,,Przebudclwa drogi gnrinnej nr 117115 R w mieŚcie Sanoku",
jednocześnie tą samą naz\/uę zrnienia się w § 'l. Druga autopoprawka dot. § 2 gdzie
jest mowa o finansowaniu. W momencie przedkładania projektu uchwały nie było

zrobicłtych jeszcze dokładnych kosztorysów inwestorskich, na dzień dzisiejszy takie

kosztorysy juz są i dokłaclny koszt tej inwestycji wynosiłby ok. 1.980.000 zł, stąd w §
2 powinno się wpisać ,,dcl 1.000.000 zł",

Ad.13.

realizacie zadania pod _nazwa ..Przebud9],va ulic w dzie|nicv Bło
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NastęPnie Naczelnik Wy'działu poinformował cyt.: ,,Może wygłosiłbym apel, który
PomogłbY skutecznie, aby Sfarosfwo Powiatowe, Rada Powiatu, podjęła podobną
uchwałę dotYczącą przebudowy tej drogi gminnej. Mając wtenczas odpowiednie
PunktY mielibyŚmy gwar,ancję, że nasz wniosek może przejść, W tej chwiti tych
wnioskow będzie dużo wfęcej, kazda gmina będzie składała, poniewaz ma prawo do
złoŻenia jednego wnioł;ku. Punktacja jeśli chodzi o współfinansowanie 7,es/
nastęPttjąca, '|0% dofinansowania 7g ',| pkt,, do 50% dofinansowania jest 5 pkt., czyli
tak jak Powiat dzięki 1:odjętej przez Ra,Cę Miasta uchwale otrzyma dodatkowe 5 pkt.,
a wniosek musi złoż.yĆ z:godnie z naszą uchwałą, nie moze przyjąć innych zasad
finansowania, gdyż u,chulała jest załącznikiem, stad nie ma obawy, że mogą być
jakieŚ inne zasady finansowania niż p<>djęte przez Radę Miasta. Jeśli chodzi o nasz
wniosek to PrzYgotawujłtrc się do niego zakres był zrobiony na dużo większy,
dotYczYło to jeszcze ul. agrodowej, ul. Zielonej, mieliśmy przygotowaną też już
decYzję Środowiskową, ale niestety warunki jakie zostaĘ narzucone w programie
dotYczące zwłaszcza parametrów technicznych, nie pozwoliły nam wprowadzić ani
ul. ogrodową, ani ul. zieloną z tego względu, że muszą być bezwzgtędnie
przestrzegane wszystkie parametry klasy L.''
Naczelnik WYdziału podk,reŚlił, ze niestety Gmina moze złożyc tylko jeden wniosek
imusi bYĆto ciąg ulic;, nie mozna złożllćwniosku, ktoryłączyłby ulice ibyły przer\Ny,
tak, Że musi bYĆ to w jedrrym ciągu i moze być to maksymalnie na dwa numery dróg
publicznych.

Kornisja Finansowo -- Gc,spodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały"

Komisja lnfrastruktury l\l'[iejskiej prrzytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowe.j
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Pan Roman E}abiak otworzył dyskusję w tym punkcie.

RadnY Pan Maciej Dnruięga stwierdził cy|,, ,,Miałem jasną tutaj opinię co do tego jak
zagłosowaĆ, wYraziłem ją na K.omisji ,Finansowej, ale przyznam, że teraz
wYPowiedzią PrzY dy:;kuł;ji dotyczącej ul, Traugutta, Pan Janusz Baszak, znaczący
radnY z dzielnicy Błanie, zachwiał mc>ją pewność, bo skoro nie ma to większego
znacznie gdzie robirny in'uestycje to m,oze by to przenieść z tych dwóch ulic, my na
Posadzie bYsmy się ,barc|zo cieszyli, nla to dla nas znaczenie, Łany i porcelanowa,
chociaŻ rozurniem, że to nie jest jeden ciąg, czekają od lat, jest tam co robić.
Natomiast zagłosuje :za Ąlm, bo nie chcę się zachowywać jak pies ogrodnika, ze jak
nie u nas ta juŻ nigdzie. h|atorrliast nie> mówmy, że to nie ma znaczenia i to tak jak
kaPitał nie ma ojczył:ny to ulice w Sanaku nie mają usytuowania, a jakoś fak sĘ
zwYkle trafia, że nie trafiąją te inwestycje na Posadę czy na Zatorze, zawsze jakoś w
mniejszYm Procencie. Jeszcze raz apetuję o równomierne i uczciwe rozłożenie
ŚrodkÓlał inwestycyjn}ł'Ch fla płz.yszły, rclk. Trachę zaczyna mnie to już też niepokoić,
bo PoliczmY sobie co dził;iaj już wyctaliśmy na przyszły rok, fo są na razie intencyjne
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uchwały, ale są i one rnają określone koszty. Jeżeli uda nam się utrzymać ten wysoki
wskaźnik 4,000.000 zł to my dzisiaj wydaliśmy 50% na ulice, jak podzielmy te
2,000,000 zł na 5 pozo,stałych dzielnic, to jest pytanie w tej chwili skierowane do
Panów Burmistrzów. Dzisiaj przyjmując te uchwały nie będzie odwrotu, jak się powie
A to trzeba powiedzieć ,jittż B, ale będziemy mieć ok. 2.000.000 zł jeżeli dobrze
pójdzie, jeżeli utrzymany len wskaźnik 4.000.000 zł."

Radny Pan Piotr Lewandowski stwierdził cyt.: ,,Te ulice, o który dzisiaj mówimy
posiadają w chwili obecnej 4 progi zwalniające, czy po remoncie tych ulic będzie
8 progaw?"

Naczelnik Wydziału lnwestycji i Remontów Kapitalnych Pan lgnacy Lorenc stwierdził
cyt.', ,,Jeśli chodzi o wybór tych drog w ramach schetynówek to nie jest tak, że my to
robimy, żeby drażnić riadnych, czy robić między sobą niejasności. Analizując
wszystkie wytyczne, a zwłaszcza analizując punktację staramy się dobrać tak to
wszystko, żeby otrzy,mać dofinansowanie. Muszę z przykrością stwierdzić, że ul.

Łany nie otrzymałby rławu"t 2 punkty i stąd jest analiza, że musi być to droga łącząca
pomiędzy drogą kraja,wą lub wojewódzką i powiatłswą, w innych przypadkach tracimy
5 punktow i to jest rzeczą ważną. Poza tym dalsze parametry, które jako drogi nam
dyskwalifikują, więc .|est to zrobiarla dokładna analiza, które parametry możemy
spełnić, na które drclgi łnożemy otrzymać dofinansowanie, stąd jest podana taka
propozycja".

Nie .było więcej chetnyr:h do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący
posiedzenie Pan Roman f3abiak zamlinął clyskusję w tym punkcie i poddał projekt
uchwały pod głosowanie, z uwzględniełriem autopoprawek.

Za przyjęciem Uchwały llr XXlV/20l]/16 głosowało 17 radnych, głosów przeciwnych
nie było, 1 radny wstr,zyrna,}się od głosu,

Uchwała została poclljęta.

Ad.14.
Rozpatrzenie wnios_ku BurmistrzE_ Miasta dot. zmianv uchwałv w sprawie
udzlelenia pomoctr,_ finąrsowei__..!QnniĄL Mią§tą_Krosno, z ewentualnvm
pod ieciem uchwałv ul tq[sprawie.

Naczelnik Wydziału Gospodarki Kornunalnej i Lokalowej Pan Jacek Gomułka
poinformował, ze przedmicltowa zmiana dotyczy Uchwały Rady Miasta nr XX/166/16
z dnia 31 maja 2016 r. i polega na zmianie jedynie nazwy zadania z ,,Budowy
parkingu przy ul. Decowskiego słuzącego komunikacji kolejowej w obrębie
przystanku Krosno - Polernka" na ,,Budowę parkingu przy ul. Decowskiego w Krośnie
w obrębie przystanku kolejowego Krosno - Polanka".
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Powyzsze podyktowane jest tym, ze Gmina Krosno poprosiła o zmianę uchwały na
taką aby nazwa zadania była spójłla z nazwą zadania ujętego w budzecie Rady
Miasta Krosna, na ktclre 1,o juz zadanie wyłoniono wykonawcę i podpisano stosowne
umowy, $,laczelnik V1/1tfl;lig1, dodał, że p(]przednia nazwa zadania była spojna
z nazwą ujętą w uchwale Sejmiku Wojewodztwa Podkarpackiego.

Komisja F:inansowo -, Gc,spodarcza p<lzytywnie z:aopiniowała projekt przedmiotowej
uchwałv.

Prowadzący posiedzelnie Fan Romnir ltabiak otwclrzył dyskusję w tym punkcie.

Nie byłł rhętnych dtl zabrania głosu, w związkt} z czym prowadzący posiedzenie
Pan Roman Babiak zamknął dyskusję w tynn punkcie i poddał projekt uchwały pod
głosowanie.

Za przyjęciem Uchwerły hJr XX|V/Z10116 głosowało 1B radnych, głosów przeciwnych
iwstrzymujących się nie klyło.

Uchwała została podljęta.

Ad.15.
RozpatLąg[!śi wnioq;ku l3um_lslrąa fiłias_!ą_rłr sprawie przvstapienia Gminv
Miąsta]$anokądo rłąątl1,1ąsii_rei§.ktq3n."PopĘwa efektvwności enerqetvcznei
więlorqślziunvch bu§]y§Ków rnlęszlK;tlttych na terenie Gminv Miasta Sanoka".
z ewentualnvm podiffi.!§,m_uchwątv vy tei $ lą

Naczelnik Wydziału Gospodarki l(ornunalnej i Lokalowej Pan Jacek Gomułka
poinforrncwał, że prclek,ł uchvlały jest uchwałą intencyjną wyrażąącą zgodę na
przystąpienie Gminy Mialsta Sanoker do realizacji projektu realizowanego w ramach
Regionalnego Programu t3peracyjnego Wojewodztwa Podkarpackiego na lata 2014

202a, a dotyczącegrl poprawy elfektywności energetycznej 6-ciu budynków
komunalnych stanowiących własność Gminy Miasia Sanoka, mianowicie budynkow
takich jak. przy ulicy Or;zeszkclwej 2 i 2a, Młynarskiej 49, Bema 2, ?rzemyska 2
i Wyspiańskiego 41.
W wyniku przystąpienier do projektr.l, Gmina moze liczyc na dofinansowanie
w wysokości 85% na reali,zację tegrr zadania, [ilodernizacja tych budynków będzie
polegać m,!n, na:
- wymianie stolarki okiennej i drzwiorvej tej ktora nie spełnia odpowiednich norm,
- dociepieniu ścian, sl.rclptir,v,

- modernizacji systerrlu 0grzewania butlynku
- w niektóryclr przypadkach, gdzie istrrieje taka nrozliwość na podłączeniu instalacji
do ciepłej wody uzytkcwej,
- w innych przypadkach na vuymianile podgrzewaczy wody na nowocześniejsze
i energoaszczędne.
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Koszt przedmiotowej termomodernizacji szacowany jest na kwotę prawie
2,5 mln złotych. Wkład włiasny to jedynie około 373.500 zł,

Wykonanie modernizacji ty,ch budynków wpłynie na zmniejszenie zużycia ciepła na
ogrzewanie i jednocześnir: wpłynie na ].lomfoń użytkowników m ieszkań.
Naczelnik Wydziału zgłosił autopoprawkę do uchwały, mianowicie w § 2:

- w ust 1 całkowita rruańość projektu winna wynosić 2.489.787 zł a wkład własny
373.469 zł a nle jak podano w przedmiotowym projekcie uchwały,
- natomiast w ust 2 należ,y zmienić kwotę zabezpieczonąw budzecie i jednocześnie
rozbic tę kwotę na dwa |ata. Wwyniku tych zmian ust. 2otrzyma brzmienie: ,,Środki
finansowe na realizację projektu zostaną zabezpieczone w budzecie Gminy Miasta
Sanoka w kwocie 23,8.352 zł na rok 2017 oraz w kwocie 125.154 zł na rok 2018
w przypadku otrzymania dofinansowania ze srodkow Regionalnego Programu
Operacyjnego Wojewodzlltła Podkarpackiego na lata 2014 - 2020."
Korekta ta podyktowana jest tym, że po złożeniu projektu uchwały do Rady Miasta
dopiero wtedy wpłynęły opracowane przez firmy audyty, które określiły wańość
projektu, a w projekcie richwały podano wańość szacunkową przewidzianą przez
pracowników tut. Urzędu.

Komisja Finansowo -- Gc,spodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja lnfrastruktury lr4iejskiej prrzytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Komisja Ochrony SrorColłriska i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała
projekt przedm iotowej uchwały.

Prowadzący posiedzelnie Pan Roman E}abiak otwclrzył dyskusję w tym punkcie,

Radny Pan JanuszBilszalr stwierdził c;yt.; ,,(}hciałbym zwrócić uwagę na to zadanie,
kluczowym dla mnie byłia informacja podana przez Pana Naczelnika Gomułkę na
Komisji, 100% mieszlęań w tych blokach należy do zasobów miasta Sanoka, dzisiaj
Pan Naczelnik tego nie powiedział, ale ta jest bardzo istotne. Powinniśmy takie
zadania popierać, tu l:ylka wkład własny w kwocie 373.000 zł."

Nie było więcej chetnyr:h do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący
posiedzenie Pan Ronran Babiak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt

uchwały pod głosowanie, z uwzględnieniem autopoprawek.

Za przyjęciem Uchwerły Nlr XXlVl211i16 głosowało 20 radnych, głosow przeciwnych
iwstrzymujących się nie hyło.

Uchwała została podljęta.
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Ad.16.
Rozpatrzenie__yvnipgku_ElgImisrEza Miasta]v_§prawie określenia szczeqółowvch
zasad. §nosobu i tryllu udzieIanią_ulg__w_sBlacie należności pienieżnvch
maiacvch charakterglryilnoprawĘy, nale_żnvch Gminie Miasta Sanoka lub iei
iednostkom orqanizaavinym_praz vrskazania orqanu do teqo uprawnioneqo.
a także ' ok,reśleniia __ v{ąrunków_ dopg§zezalności pomocv pubtlcznei
w prżypądkach. w którvch __!ł!qa stanowić bedzie pomoc publiczna.
z eweńtualnvm pod iff ,ęrĘ_u§łryąłyJ{-lei sxlryią

Naczelnik Wydziału Gospodarki l(ornunalnej i Lokalowej Pan Jacek Gomułka
poinformowa|, że obelcnie obowiązuje Uchwała Rady Miasta Sanoka, uchwalona 15
pażdziernika 2014 roku, ktora reguluje owe zasady. Niemniej mając na uwadze
zgłaszane potrzeby dostosowania zasad do obecnych realiow podjęto prace nad
zmianątej uchwały.
Obowiązująca uchwała, krótko mówiąc daje mozliwość udzielenia ulgi dłuznikowi:

przedsiębiorcow opodatkowernych na zasadach określonych
w przepisach o zryczaftowanym podatku dochodowym gdy średniomiesięczny
dochod nie przekroczy 200 % kryteriunn dochodowego określonego w ustawie
o pomocy społec,znej (w rodzinie wieloosobowej 912 złlosobę,
a w jednoosobowej 1084 zł),

wykazana w sprawozrJaniu finanscwych za rok ubiegły.
Te uregtllowania zna<:znią> utrudniały,możliwrrść urlzielenia ulgi i nie pozwalały pomoc
osobie fizycznej czy 1crzedsiębirrrcy, któremu taka pomoc należałaby się a wynikała
z innych wymaganych dol<umentów ltym samym pozwalałaby im wyjść na prostą.
Ponadto obowiązująca uchwała umozliwia odroczenie terminu spłaty nalezności
jedynie na 3 miesiące, a w przypadku natalnej spłaty na 6 miesięcy.
Ten zapis, gdy występuje większa zaległośc, nie pozwala dłuznikowi pomóc
w spłacie ratalnej, gclyz pclszczegolne raty hędą tak wysokie, że nie pozwolą wyjść
dłuznikowi na prostą, a rolą tej uchwały ma byó pomoc w wyjściu dłuznika na prostą.

Kolejnym czynnikiem pr;uemawiającym za zmianą uchwały jest to, że w między
czasie w trakcie obowiązy,wania uchwały zn,lieni§ się przepisy o pomocy publicznej
de minimis. Obecnie pozwalajią udzielać pomocy publicznej podmiotom
gospódarczym nawet tym, ktore majlą trudności ekonomiczne, a u ktorych występuje
strata. Między innymi i te sygnaĘ przyczyniły się do prac nad zmianą obowiązującej
uchwały.
Nowy projekt uchwaly ptzychylniejszy jest dla tych dłuznikow, ktorzy chcą spłacić
swoje zobowiązania lvobec gminy, ktćrynn zasadne jest udzielenie pomocy. Projekt
ten nie warunkuje ud;zielelnie ulgi od straty, czy kryterium dochodowości. Nie określa
równiez wysokości udziel,=rria ulgi. Jedvnie Burmistrz Miasta jako organ upowazniony
do udzielenia ulgi w plrzypadku ulgi prz.ekraczającej wartość 100.000 zł zobowiązany
będzie do uzyskania pisernnej opinii odpowiedniej Komisji Rady Miasta.
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Uchwała ta musi być zgcldna z obowiązującymi przepisami m,in, takimi jak: ustawa
o finansach publicznych czy z przepisami rozporządzenia Komisji Unii Europejskiej
o pomocy de minimis,
Ponadto zgodnie z art. l7 ust. 3 ustawy o postępowaniu w sprawach dotyczących
pomocy publicznej projekt takiej uchwały winien być zgłoszony do Prezesa Urzędu
Ochrony Konkurencji i K.onsumentów, który to może przedstawić zastrzeżenia
dotyczące przejrzystości udzielenia pomocy, Ta[<i projekt uchwały 16 czenłca br.

został przesłany do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów. Prezes
UOKiK-u w piśmie z 29 czerwca przedstawił swoje zastrzeżenia, a dotyczyły one

zobowiązania podmiotów ubiegających się o pomoc de minimis do przedstawienia

oprocz zaświadczeń/clświadczeń o pomocy de minimis równiez

zaświadczeń/oświadczeń o pomocy de minimis w rolnictwie lub rybołówstwie jakie

otrzymały w roku, w ktorym to ubiegają się o pomoc oraz w ciągu 2 poprzedzających
go lat, albo oświadczenia o nie otrzymaniu takiej pomocy w tym okresie.
Po wprowadzeniu tej poprawki/uwagi Prezesa 7 lipca ponownie wysłano poprawiony
projekt uchwały do UOKiK - u.29lipca Prezes UOKiK-u poinformował Urząd, że nie

wnosi uwag do projektu Uchwały i po tej opinii 1 sierpnia przedmiotowy projekt

uchwały został przesłany do Rady Miasta z prośbą o uchwalenie,

Komisja Finansowo -- Gclspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały. Przewodnicz_ący, l(omisji Pan JanuszBaszak poinformował cyt.: ,,Prace nad
ta uchwałą tłwały ki,|ka miesięcy, cieszę się, że tylko jedno zastrzeżenie została
zgłoszane i to wcale nie takie duże. Po poprawkach jest ta uchwała w tej chwili
w całości dopracowana i lna służy wszystkirn mieszkańcom Sanoka".

Prowadzący posiedzenie Fan Rornan Babiak otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych dcr zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
pan Roman Babiak zamknął dyskusję w tyrn punkcie i poddał projekt uchwały pod

głosowanie.

Za przyjęciem Uchwały lrlr XX|V/212l16 głosowało 20 radnych, głosów przeciwnych

iwstrzymujących się nie by4o,

Uchwała została potijęta.

Ad.17.
Rozpa!Ęenie wnioqkq
udzielnn ia bqniflkąt iJlvsokości stąrilek_prg§entowvch przv sprz
mieszkalnvch stan,p_$łiil-cvch za_sób mieszkaniowv Gminv Miasta Sanoka.
z ewentualnvm pod iąci€,nn uchwąłuylqi§BlryĘ

Naczelnik Wydziału Geo<lezji, Architektury i Planrrwania Przestrzennego Pani Mańa
Kopacz poinformowała, że przednliotem przedstawianego projektu uchwały jest
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nowe określenie warunków udzielania bonifikat i wysokość stawek procentowych
przy sprzedaży w trybie bezprzetargowyrn ]okali mieszkalnych stanowiących zasób
mieszkaniowy Gminy na rzecz dotychc;zasowych najemcow W przypadku zbywania
przez Gminę nieruchomości zgoda na przyznanie bonifikaty od ceny sprzedazy
nieruchomości jest wyclawana przez organ wykonawczy tj Burmistrza, ale
zzas,trzeżeniem, że dzlała on zgcrdnie z zasadami i stosuje stawki procentowe
ustalone uprzednio przez Radę w stoscwne.! uchwale generalnej. Stosowanie do art.

68 ust. 1 i 1b ustawy o 1;ospodarce nieruchomościami Rada Gminy moze udzielić
bonifikaty od ceny lclkalu. Zgodnie z ust. 1b w uchwale tej Rada Gminy określa
warunki udzielania blonifikai i wysokclść stawek procentowych, Oczywiście Rada
Gminy nie ma obowią;uku udzielenia bonifikat przy sprzedaży nieruchomości
gminnych w drodze bezprzetargowej, |ecz jeśli zdecyduje się na ich wprowadzenie to
podjęta w tym zakresie uchwała powinna okreśflać te warunki i powinna stanowić
prawo miejscowe, cz.yli dotyczyć wszystkich mieszkańcow miasta. Podjęcie takiej
uchwały ma na celu zapewnienie przejrzystości zasad na jakich bonifikaty będą
udzielane, Obecnie obowiązuje uchwała Rady Miasta z roku 2011 zmieniona w roku
2013, która ustalała bonifikaty w zalezności od ozasu truvania najmu tj, 30% ceny
lokalu jeżeli najem trwał clol 10 do 15 lat, 40o/o jeżeli najem tnruał od 15 do 20 lat, 5oo/o

jezeli najem truał od 20 do 25lat,6ao/o jeżeli najem trwał powyżej 25lat.
W nowej uchwale warur"rł<iem uzyskernia bonifikaty będzie zlożenie wniosku o nabycie
lokalu mieszkalnego, F,osiadanie urnowy najmu lokalu podpisanej na czas
nieoznaczony oraz najenn tnruający co riajmniej 10lat, czyli jeżeli najem tnła mniej niz
10 lat to bonifikaty nie ma. V/ uchr,ł,ale tej takze określono kiedy bonifikata nie
przysługuje. Proponowarle stawki procentowe bonifikat to ,15% ceny lokalu jezeli
najem lokalu miesekiłlnęqo tnrua nielprzerwanie od 10 do 20 lat i 30o/o jezeli najem
lokalu tnła nieprzerwanie, powyzej 20 iat. Uchwała także mówi, ze bonifikata będzie
pomniejszona o 25oń w przypadku rozł<lżenia zapłaty za lokal na roczne raty.

Zmiana zasad regulując;ych udzielenie btrnifikat od sprzedaży gminnych lokali
mieszkalnych w spc,sób proponowany w przedkładanym projekcie uchwały jest
efektem analizy dotychc;ras obowiązujących w tym zakresie przepisów w oparciu
o zebrane doświadcz:enia przy ich reirlizacii, Proponowane rozwiązania w efekcie
mają przynieść zwiększorte wpływy do budzetu miasta z tytułu sprzedaży lokali
mieszkalnych, ktore rnają zasillć źr,ódła finansowania wydatków na mieszkalnictwo
komunalne. Frowad;loncr przez kilkanaście ostatnich lat polityka mieszkaniowa
spowodowała, że lVliasto pozbyło się duzej ilości lokali komunalnych. Zasob
mieszkaniowy Gminy tcl aktualnie V|34 mieszkania komunalne, socjalne i inne.
Wszystkich lo,kali mieszil<alnych w blokach komunalnych jest 1526, czyli od początku
lat 70 sprzecłano 76,2 lokille mieszkalne co stanowi 50% zasobu. Od roku 2011,
kiedy na nowo rozpoczęto sprzedaż: lclkali t)o przerwie od 2008 roku, sprzedano 42
mieszkania za kwotę 2"010.53,1 ,04 zł" \Ą/ańość tych mieszkań bez bonifikaty to kwota
4.745.790,90 zł. Ze ,wzgledu rla to, ;że wielkość obecnego zasobu komunalnego
Miasta jest na ilościowej grani,cy, ]<tóra jest Miastu niezbędna do realizaĄi zadan
ustawowych, należy odi;tąpić od daieko idących bonifikat, stąd uchwała, ktora
pomn iejsz a znacząco te bon ifikerty.
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Komisja Finansowo -- Gclspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały,

Komisja lnfrastruktury h4iejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały.

Prowadzący posiedzenie Fan Roman Babiak otworzył dyskusję w tym punkcie

Radny Pan Janusz Baszak poinformclwał cyt.; ,,Tak jak zgłaszałem to na Komisji
Finansowo - Gospodarł::zej, jednocześnie z tą uchwałą o bonifikatach powinna
zostać zmieniona druga uchwała, ktora obowiązuje od 2011 roku w sprawie zasad
sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy Miasta Sanoka. Ja
przypomnę, że w roku 2007 była to jedna uchwała, ktora obejmowała i zasady
i bonifikaty, później została w 2011 roku rozdzielona na dwie, na zasady i na
bonifikaty. A dlaczego? Dlatego, że uchwała o zasadach powinna odzwierciedlać
politykę mieszkaniową miasta, to jest po pierwsze. A po drugie, choćby nawet po to,

żeby wyrzucić z tej uchwały z 2011 roku § 9, ktory nadal obowiązuje imówi, że
zbycie wolnych lokali mieszkalnych na rzecz osób trzecich odbywa sĘ w drodze
przetargu na podstawie przepisów ustawy o gospodarce nieruchomościami. To

chyba nam nie jest potrzebne, a cały czas obowiązuję. To jest jeden z przykładów,
a takich przykładow w tych zasadach jest więcej, ktorych nie powinno być, a są
obowiązujące. Chcę przypomnieó jeszcze tylko, że w związku z budową obwodnicy
miastą Sanoka, co te,z podkreśla niejednokrotnie Pan Burmistrz, będziemy
potrzebowali kilku lo&ali komurlalnych dla osób wywłaszczanych pod łączniki, pod
obwodnicę, w zwiąr.ku z powyższym powinniśmy dysponować takimi lokami
mieszkalnymi i powinniśmy też w naszych planach najbliższych inwestycyjnych
uwzględnić przynajmniej odzyskanie albo wybudowanie kilku mieszkań
komunalnych".

Nie było więcej cheltnyr:h do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący
posiedzenie Pan Roman Babiak zamknął clyskusję w tym punkcie i poddał projekt

uchwały pod głosowanie.

Za przyjęciem Uchwerły ltlr XX|V1213/16 głosowało 16 radnych, głosów przeciwnych
nie było, 4 radnych w$tżlr6ą1o się od głosu.

Uchwała została potijęta.
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z ewe ntu ą l n yln pod i ffil§},Lu q hluątyJrĘLslrryte.

Naczelnik Wydziału Georlezji, Archilrektury i Flanrrwania Przestrzennego Pani Mańa
KoPacz poinformowała, że przedstawiany projekt uchwały dot. zatwierdzenia
PrzeProwadzonego scalenia i ponorłnego plodziału nieruchomości połozonych przy
ul. Robotniczej, W dniu j29 maja 2014 roku Rada Miasta Sanoka podjęła uchwałę
w sPrawie przystąpienia dcl scałenia i podziału nieruchomości połozonych w Sanoku
PrzY tll. Robotniczej zn;rjdujących się w granicach obowiązującego miejscowego
PlanY zagospodarowania przestrzennego miasta Sanoka terenu połozonego
w dzielnicy Posada o na;uwie ,,Robc,tnicza -- |", plan uchwalony 29 lipca 2008 roku,
Zgodnie z art. 102 pkt. 2 ustawy o gospodarce nieruchomościami Gmina moze
PrzYstąPiĆ do scalenia i podziału nieruchomości gdy wystąpią o to właściciele lub
uzYtkownicy wieczyŚci gruntów o powierzchni przekraczającej 50% terenu
Przewidzianego w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego do scalenia
i Ponownego podziału. Do Burmistrza Miasta wpłynęły wnioski w sprawie
przeprowadzenia scalenia i poclziału rla działki budowalne od właścicieli
7 nieruchomoŚci połclzonych na obszilrze wlw planu, oznaczonym symbole 5MN.
Wnioskowane do scalenia grunty zalmowirły obszar 1,7253 ha i stanowiły 83%
Powierzchni zwańegcl obszaru przeznaczonego w planie na działki budowalne, tym
samYm mozna było rclzpocząc prace związane ze scaleniem, Na podstawie w/w
uchwałY uprawniony gelrdeta przygotował geodezyjną dokumentację projektową
scalenia i podziału nieruchomości. Projekt uchwały w sprawie scalenia i podziału
nieruchomoŚci wraz .z dol<umentacją. geodezyjną został wyłozony do publicznego
wglądu lv siedzibie Urzr7du Miasta vu Sanoku w dniach od 28 września do,19
PaŻdziernika 2015 roku, W czasie trvvania wyłoeenia trzech uczestnikow scalenia
wniosło uwagi co do układu oraz przydzielenia poszczegolnych działek, Pienłsza
uwaga Pani Anny Mielrlikiewicz zosi,ała załatwiona pozytywnie, czyli zostały jej
zamienione działki, przyplisaną jej clziałkę nr 3423 zamieniono na działkę nr 3422.
Druga uwaga Państr,łla l\liny i Jana l(łodowskich również rozpatrzono pozytywnie
PrzYPisuiąc im za dopłatią działkę nr 1\423. Państwo Kłodowscy weszli do scalenia
z powierzchnią 338 fft2, pł1 oddaniu proporcjonalnej powierzchni pod drogi nalezna im
do zaprojektowania nawirrrzchnlą rlyr,lnosiła tylko ilBA m2, czyli działka, która zgodnie
z ustaleniarni planu nie mogła b},ć budowlaną. Państwo Kłodowscy nie chcieli
odszkodowania pien,ięznego tylkcl działkę budowlaną, dlatego też zgodnie
z PrzePisami ustawy o g;ospodarce nieruchomościami została im przedzielona ta
działka. Trzecią u,waEę rozpatr:zotlo nLegaty,wnie ze względu na to, że
wsPÓłwłaŚciciele działki nr 3411 wnioskowali aby otrzymać dwie działki budowalne,
oczYwiŚcie za dopłatet, jełCrlak otrzymując po scaleniu działkę nr 3411 już przekroczyli
nalezną im powierzchnię o 83 m, w zutiązku z tyrn ich wniosek o dodatkową działkę
nie mogł byc rozpatrzony pozytywnie. Fłozpatrzenie tych uwag stanowi załącznik nr 3
do uchwały.
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Podjęcie uchwały w spralvie scalenia i podziału nieruchomości połozonych w Sanoku
przy ul. Robotniczej umoi:liwi racjonalne i zgodne z zapisami obowiązującego na tym
terenie planu zagospodarowanie działek. Zgodnie z MPZP teren jest przeznaczony
pod zabudowę mieszkelniową jednorodzinną z podziałem działek o ustalonej
minimalnej powierzchni 6 ar. Na obszarze objętym scaleniem zostało zaprojektowane
22 działki budowlanei oraz działkl drogowe. Działki stanowiące drogi wewnętrzne
idziałki, które zostały wydzielone na poszerzenie drog przechodzą na własność
Gminy z mocy prawa na podstawie podjętej uchwały. Powierzchnia kazdej
nieruchomości objętej scafeniern i podziałem została pomniejszona o powierzchnię
niezbędną do wydzielenla na nowe działki drogowe, Pomniejszenie to następuje
proporcjonalnie do powierzchni nieruchomości objętych scalenie i tutaj w przypadku
scalenia przy ul. Rob,otniczej wynosi 16,09o/o, czyli każdy uczestnik scalenia musiał
16,090/0 swojej powierzchni oddać na drogi. Za powierzchnię przeznaczoną pod
nowe drogi, które z mocy prawa staną się własnością Gminy, Gmina jest zobowiązan
do wypłaty odszkodcwania, co w tym przypaclku będzie wynosić ok. minimum
161.861 złlicząc po 50 ,zł za m2 gruntu zgodnie z wyceną rzeczoznawcy. Zgodnie
takze z przepisami ustawy o gospoclarce nieruchomościami koszty związane ze
scalaniem i podziałem ponoszą uczestnicy postępowania proporcjonalnie do
powierzchni posiadanych przez nich nieruchomości. Koszty przy tym scaleniu
poniesione przez Gminę \vynoszą w sumie 21.703 zł, jest to geodezyjne opracowanie
scalenia, operat rzeczoznelwcy majątkowego i wpisy w Księdze Wieczystej. Zgodnie
z art. 107 ustawy o gospodarce nieruchomościami osoby, które otrzymały nowe
nieruchomościami wydzielone w wyniku scalenia i podziału są zobowiązane do
wniesienia na rzecz Gminy opłaty adiacenckiej w wysokości do 50% wzrostu wańości
tych nieruchomości r,n,stosunku do waftości nieruchomości dotychczas posiadanych,
Opłata adiacencka z tytulłu scalenia i podziału zostanie ustalona w drodze decyzji
administracyjnej Burmistrza lt/iasta Sanoka ina podstawie stawki określonej
w uchwale. W przedmioi.owym postępowaniu zaproponowano stawkę procentową
opłaty adiacenckiej w wysokości  ao/o rożnicy wartości działek przed i po scaleniu.
Przy takiej stawce opłata adlacenck,a łącznie stanowi kwotę 173.196 zł. Przy
rozliczeniu księgowynr pcl stronie dochodow Gminy zostanie zaksięgowana kwota ok.
234.169 zł, czyli jest to opłata adiacencka 173.196 zł, zwrot kosztów, ktore Gmina
poniosła to będzie kwota 20,873 zł bez uczestnika Gminy, i dopłata wnoszona przez
uczestnikow za zwiekszoną powierzchnię, czyli za grunty, ktore osoby dostały
ponadto co im się nalezało, jest to kwota ok. 40.100 zł. \N sumie po stronie
dochodów byłoby zaksięgowane 234.169 zł. Po stronie natomiast wydatków
zaksięgowana zostanle k,ruota wypłacona jako odsizkodowanie za grunty przyjęte pod
drogi, czyli 161.861 zł nnirlii"rralnie i plus 7.850 zł, jr;st to kwota nalezna osobom, które
nie otrzymafu odpowiadającego im ekwiwalentr.l w gruntach, Kwoty te zostaną
zaproponowane do l.1ud;ź:etu na rok 2017. Nieruchomości objęte scaleniem będą
wymagać w przyszłości, ta[< jak zapisano w uchwale, w okresie do 31 grudnia 2025 r.

poniesienia przez Gnlinę rlakładów związanych z wybudowaniem dróg dojazdowych
o nawierzchni twardej o łiąr;znej długości ok, 380 m i szerokości 5 m oraz wykonania
ok. 300 m kanalizacji saniitarnej i wodociągowej co szacunkowo będzie kosztowac
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ok. 667.000 zł. Scalenie I ponowny podział nieu,uchomości stworzy korzystniejsze
warunki zagospodarowania i wykorzystania tych terenów, poprawi strukturę
obszarową terenów objętych scaleniem i ponownym podziałem, a w konsekwencji
umozliwi realizację zapisrrw miejscowego płanu zagospodarowania przestrzennego,
W związku z powyższ:ym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne.

Komisja Finarrsowo -- Gclspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały,

Kornisja lnfrastruktuty lVliejskiej pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej
uchwały.

Prowadzący posiedzenie Fan Roman E]abiak otworzył dyskusję w tym punkcie

Nie było chętnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
Pan Roman Babiak zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt uchwały pod
głosowanie.

Za przyjęciem Uchwały ltlr XX|V/Z14i,l6 głosowało 20 radnych, głosów przeciwnych
iwstrzymujących się nie było,

Uchwała została podljęta.

Ad.19"
Rozpatrzenie wniost<u BurnLi§trzą_Miasta w sprawie uchwalenia Requlaminu
utrzvmaoia_ czvstoŁci i___pErzaĄu ną__telenie Gminv Miasta Sanoka.
z ewentualnvm podiegię{n uchwalv v/ tei sBrawie.

Naczelnik Wydziału Oclrrony Środorviska i Gospodarki Odpadami Pani Aneta
Kończak - Kucharz poinformowała, źe w związku z zamiarem odbioru od dnia
1 stycznia 2017 r. odpad,ów zebranych selektywnie z nieruchomości, na ktorych nie
zamieszkują mieszkańcy, a powstają o,dpady komunalne oraz wprowadzeniem zmian
w częstotliwości odbionu niesegregowanych (zmieszanych) odpadów komunalnych
z cmentarzy komunerlnyr;h oraz domków letniskowych i innych nieruchomości
wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe zachodzi konieczność
dokonania zmian w obotv!ązującym od dnia 2 sierpnia br. regulaminie utrzymania
czystości i porządku na terenie Gminy Miasta Sanoka. Ponadto właściciele
nieruchomości w ztlmian za uiszcz:oną opłatę za gospodarowanie odpadami
komunalnymi otrzymają vyorki na odpady segregowane oraz naklejki z kodami
identyfikującym i właściciela.
Wprowadzenie powyzszych zmian moze wpłynąć na wysokość dochodów
z tytułu qpłat za gospodilrowanie odpadanli komunalnymi, Zaopatrzenie właścicieli
nieruchomości w worki na odpady seg!,egowane oraz odbior tych odpadow
z nieruchomości nie:zarlieszkałych może stanowić zachętę do zmiany sposobu
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zbierania odpadów - właściciele nieruchomości nie prowadzący selektywnej zbiorki
odpadclw mogą 

-zmienić system odbioru odpadów na selektywny i tym samym
uiszczac niższą opłatę ,za odbior odpadow, Jednocześnie zwiększenie ilości
odpadów segregowanlych rrupłynie na zmniejszenie ilości odpadów zmieszanych, tym

samym zmniejszy się krcsz1l ich odbioru i utyllzacji w Regionalnej lnstalacji Przetwarza
Odpadow Komunalnych vl Krośnie.
Z uwagi na planclwarly w miesiącu paźdz:ierniku br, przetarg na odbiór
i zagospodarowanie odpadow przedmiotowa uclnwała winna wejść w życie przed
jego ogłoszeniem, gdyz częstotliwość odbioru odpadów jak i obowiązek zaopatrzenia
w worki na odpady seEl,egowane są jednymi z elemeniów na podstawie ktorych
podmioty uczestniczące vi postępowaniu określają koszty świadczonych usług.
Z uwagi na wprowadzenie nowlrch zapisów w § 7 oraz dokonanie zmian
w związku z rozstrzyl;nięciem nadz,arczym Wojelvody Podkarpackiego w § 6, § 12

i § 11 oraz nadanie nowego brzmienia zapisom w § 4 zasadnym jest podjęcie nowej
uchwały, a nie wprr:lwarlzanie zmian w uchwale obwiązującej. Projekt uchwały
uzyskał pozytywną opinię Pańsllwowego Powiatowego lnspektora Sanitarnego, która

wpłynęła do Urzędu vl dr;iu 1 września br.

Komisja Ochrony Srodowiska i Porz:ądku Publicznego pozytywnie zaopiniowała
projekt przedrn iotowej uchlvały.

Prowadzący posiedzenie Fan Roman E]abiak otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chętnych dcl zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
Pan Roman Babiak ,zaml<nął dyskusję w tyrn punkcie i poddał projekt uchwały pod

głosowanie.

Za przyjęciem Uchwarły Nlr XX|V/215/16 głosowało 20 radnych, głosow przeciwnych

iwstrzymujących się nie hyło.

Uchwała została podjęta.

Ad.20.
RozpatrzgĘię_y,niosku _l3urnnlstrzą_Mjąsta w splawie szczeqółoweqo sposobu
izakrósu świadczeryiątlslug_lu-zakrEgle_qdbi_erania odpadów komunalnvch od
WłaŚciqlgli nieruchQmo.
uiszczona przez !Łłeilclc,e!i____!ie!"uciollosg, opłate za qospoda
odpadami ko_lTtlllalrlvĘj*z ewenluą!,lvm pqdiŁciem uchwałv w tei sprawie.

Naczelnik Wydziału Oclrrony Srodoruiska i Gospodarki Odpadami Pani Aneta
Kończak - Kucharz poinfrlrmowała, żew związku z zamiarem wprowadzenia od dnia
1 stycznia 2017 r. zrrńan ul częstotliwości odbioru niesegregowanych (zmieszanych)
odpadów komunalnych z cmentarzy konruna|nych oraz domkow letniskowych
i innych nieruchomości ln,ykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe oraz
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zzamiarem odbioru odpadów zebranych selektywnie z nieruchomości, na których nie

zamieszkują mieszkańcy,, a powst.ają odpady komunalne a także zaopatrzenia
właścicieli nieruchorrlości w worki na opady segregowane zachodzi koniecznoŚĆ
dokonania zmian w oblrwiązującei od dnia 2 sierpnia br. uchwale w sprawie
szczegołowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania

odpadów komunalny,ch cld właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych

odpadów, w zamiarł za uiszczorrą przez właścicieli nieruchomoŚci opłatę za
gospodarowanie odpaldarni kom unalnynr i.

W związku z wprowardzeniem nowych zapisów w § 2 i § 3 uchwały zasadnym jest

podjęcie nowej uchwały, a nie wprovladzanie zmian w uchwale obwiązującej.
Projekt uchwały uzyskał pozytywna opinię Państwowego Powiatowego lnspektora
Sanitarnego, która wplłyneła do tJrzędu w drriu 1 września br.

Komisja Ochrony Środctwiska i Porz:ądku Publicznego pozytywnie zaopiniowała
projekt przedm iotowej uchwały.

Prowadzący posiedzelnie Pan Rornan E}abiak otworzył dyskusję w tym punkcie.

Nie było chęinych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący posiedzenie
Pan Roman Babiak zamknął dyskusję w tyLm punkcie i poddał projekt uchwały pod
głosowanie,

Za przyjęcienl UclTwerły llr XX|V/216116 głosowało 18 radnych, głosów przeciwnych

iwstrzymujących się nie było.

Uchwała została podljęta.

W tym miejscu porzą<iku cbrad prowadzenie sesji objął Przewodniczący Rady Miasta
Pan Zbigniew Daszyk,

Ad.21.
Rozpatr_zenie wniot;ku BuE-ąistrąa Miasta w sprawie ustalenia requlaminu
wvnaqrądząila naiucz\/§]e!!__Zątru(lnionvch_w szkołach i przeds
p rowa d Ło nvQ h p rzez_G rLlle_If,b§la Sa n o ką,g ewe n tu a l n vm po d i ec ie m u c hwałv
w tei sprawie*

Naczelnik Edukacji i l(ultury Fizycnlej Pani lrena Penar na wstępie poinformowała,

ze aktualny regulamin obclwiązuję do ro§<u 2009, od tamtej pory nie był zmieniany,
a więc w tej postaci przez" 7 lat pracujemy na tychże wskaznikach finansowych jakie

tam zosiały zawańe dot, dodatkow do wynagrodzeń dla nauczycieli. Jednakże są
istotne przesłanki, ktr5re powodują, ze regulamin ten został wprowadzony w nowej

wersji pod obrady s,esji a młanowic;ie trzeba dostawać regulamin do aktualnie
obowiązujących wyrokclw sądovu i interpretacji prawnych Wojewodow w tym zakresie
oraz jest potrzeba zastrrsowania v/ uchwale obowiązujące aktualnie zasady
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legislacyjne przy tworzerriu uchwał. Oczywiście istotnym argumentem i czynnikiem
jest fakt, aby regulamin w, przedstawionej formie dał mozliwość dyrektorem placówek

i Panu Burrnistrzowi jako pracodawcy w stosunku do dyrektorów tak tworzenia

wynagrodzeń zasadrriczych nauczycieli aby z roku na rok schodzić od wysokości
wypłaty, jednorazowego dodatku uzupełniającego, Jest to czynnik bardzo istotny, bo

końcem roku budżetoweg,c opracowuje się takie działania finansowe i w styczniu
przedkłada się Skarbnikowi i Burmistrzowi propozycję wyliczonych jednorazowych

dodatków, które wypłaca się w lutym.

Naczelnik Wydziału clodała, ze będą wprowadzone autopoprawki, które w trakcie

omawiana projektu uchwały zostaną pnzedstawione,

Następnie Naczelnik \//ydziału przeszła do omówienia projektu uchwały,

Wynagrodzenie nauczycieli regulują trzy podstawowe dokumenty, jest to ustawa

Karta Nauczyciela, rozpł>rządzenie wykonawcze do Kańy Nauczyciela w sprawie
minimalnych stawek wynagradzania będące przepisami ogólnopolskimi oraz
regulamin wynagradzania nauczycieli przyjęty przez organ prowadzący w formie

uchwały stanowiący przepisy prawa miejscowego, Na wynagrodzenie indywidualne

kazdego nauczyciela składa się płaca zasadnicza oraz dodatki do wynagrodzenia
takie jak dodatek funl<cyjny, motywacy.!ny, za warunki pracy, jak rowniez

wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz
nagrody, O ile Kańa Nauczyciela i rozporządzenie regulują wysokość płacy

zasadniczej i określają ogolne kryteria zasad przyznawania tych warunków to

regulamin wynagradzania w formie uchwały określa szczegółowe warunki iwysokość
przysługiwania naur:zycielom dodatków, do ktorych mają prawo zgodnie

z obowiązującym i przepisam i.

Przedłożony projekt regulaminu składa się z 8 rozdziałow,
Pierwszy rozdział są to postanowienia ogolne, jest to tzw. słowniczek zawierający

terminologię i znacznie uź:ywanych słów, nazw i pojęć w cały tekście uchwały.

Drugi rozdział dot. dodatku za wysługę lat i określa on przepisy, które regulują

wysokośó doclatku za wysługę lat orirz okresy pracy, które uprawniają nauczyciela do

przyznan|a mu takiego dcdatku oraz wskazuje kto posiada prawo nabycia dodatku za

wysługę lat zgodnie z obclwiązującymi przepisami,

Trzeci rozdział precyzuje szczegółowe warunki i zasady przyznawania dodatku

motywacyjnego nauczycielom i dyrektorom oraz określa wysokoŚĆ stawek
procentowych w ramach których ten dodatek będzie przyznawany zarówno
nauczycielom jak i kadrze kierowniczej. Dodatek motywacyjny jest dodatkiem

uznaniowym, a otrzyrnywaó go moze nauczyciel, który posiada widoczne osiągnięcia
w pracy dydaktyczneł, w}/chowawczo-opiekuńcze.i z dziećmi i młodzieżą poza swoje
podstawowe obowiązki
Czwarty rozclział poświecony został dodatkowi funkcyjnemu. Ten dodatek jest

dodatkiem obligatoryjnyrrl dla osób funkcyjnych w szkołach i przedszkolach. W tym

rozdziale okneśloną rnanly wielkość oraz szczegołowe kryteria przyznawania

dodatków z tytułu ]oełnionego stanowiska, a więc dodatek z tytułu pełnienia

stanowiska dyrektora szltoły, zastępcy dyrektora szkoły, kierownika świetlicy oraz
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z raąi sprawowanej funl<cji takiej jak wychowawcy klasy, opiekuna stażu bądź
doradcy rnetodycznego,
\N rozdziale piąty omówione są szczególowo dodatki za trudne i uciązliwe warunki
pracy nauczyciela. "leśli chodzi o pracę w trudnych warunkach proponuje się aby
nauczycielom przysługiwały dodatki określone w § 7 :

- za prolwadzenie zalęć w klasach łącz,rnych w szkołach podstawowych w wysokości
5% stawki godzi nowej wynag rodzen la ;lasadn iczego danego nauczyciela,
- za prowadzenie ind,ywidualnego nauczania dziecka zakwalifikowanego do

kształcenia specjalnego * 20o/o,

- za prowadzenie z,ajęc rewalidacyjno-wychorłtawczych z dziećmi i młodzieżą
upośledzoną w stopniu głębokim - tutaj wprowadza się autopoprawkę, a mianowicie
w projekcie uchwały proponowana była 20% stawka, natomiast na Komisji Oświaty
wskazano, że praca z takimi ulczniami wymaga bardzo dużego wysiłku, i aby ten

dodatek podnieść z20% do 25o/o stawLri godzinovlej wynagrodzenia zasadniczego.
Autopoprawkę wprowadza się równiez do ust. 3 gdzie jest zapis mowiący o tym, że
nauczycielom zatrudnionym w uciążliwych warulnkach pracy przysługuje dodatek
w wysokości 10% sta,wki godzinowej, proponuje się podniesienie tej stawki do 20o/o.

Rozelział szósty reguiuje szczegołowe warunki obliczania i wypłacania
wynagrodzenia za godziny ponaCwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw
nauczycieli. Godziny poradwymiarowe są to te godziny, które nauczyciel realizuje
ponadobowiązkowy wyrniar zajęó ustalorly w arkuszu organizacyjnym szkoły,
natomiast godziny dclraźlnych zastępstw występują wtedy kiedy nauczyciel pracuje

w zastępstwie za obecnego nauczyciela np. z powodu absencji chorobowej,
\N rozdzide 7 dotycziĄcyrn nagród ze specjalnego funduszu nagród określoną mamy
wysokość i vuarunki wypłaty nagród organu prowadzącego, czyli Burmistrza oraz
nagrod Dyrektora dla nauczycieli za ich osiągnięcia w pracy dydaktyczno
wychowawczej i opiel<uńt;zej z dzieć:mi i młcldzieżą. Szczegółowe natomiast kryteria,

warunki przyznawanlla, r;posób składania wniosków o nagrody określa odrębna

uchwała Rady Miasta Sai,loka.
W postanowieniach krrńct:wych w rozdziale 8 zawańe są istotne informacje mowiące

o tym, ze potwierdzenie przyznania drrdatku do wynagrodzenia następuje w formie
pisemnej, o tvm, że cl ile plrzepisy rtrgulaminu nie, stanowią inaczej stawki dodatkow
określone w regulanlinie dotyczą miesięcznej wysokości danego dodatku oraz
infor,mację, że uchwirła clbowiązyvrlała będzie dopiero od 1 stycznia 2017 roku

z wyjątkiem § 9 dot. lnagród , ktory wszedłby w życie z dniem ogłoszenia uchwały.

Naczelnik W},działu wprowadziła autopopra,wkę do rozdziału 8 § 13, która umozliwi
wypłatę nowego dod;atku za truldne warunki pracy w klasach łączonych równiez od
dnia opublikowania uchvlatły a nie od dnia 1 stycznia, a więc § 13 otrzymałaby
brzmienie ,,uchwała wchodzi w żltgięl po upływie 14 dniu od dnia jej ogłoszenia
w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego z mocą obowiązującą od
dnia 1 stycznia 2017 r, z,wyjątklem § !) araz. § 7 usf. 2 pkt, 1, którewchodząw życie
z dniem ogłoszenia n,iniej.szej uchwały",
Naczelnik Wydziały poirlfrrrmowała, żę przedstawiany regulamin daje mozliwość
podwyzszenia mininlalnych i maksymalnych stawek dodatkow funkcyjnych na
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stanowiskach kierowniczych i z tytułu sprawowania funkcji wychowawcy klasy, daje
mozliwość podwyzszeniił maksymalnych stawek dodatku motywacyjnego, daje
mozliwość rozszerzenia clodatku za trudne warunki pracy, o dodatek za prace

w klasacłr łączonych azz pozwala Panu Burmistrzowi jako pracodawcy dla
dyrektorow i dyrektorom jako pracodawcom dla nauczycieli przy aktualnie
obowiązującej puli środkow na nagrody przyznać większą liczbę tych nagród dla
zasłuźonych nauczycieli za osiągniecia dydaktyczno - wychowawcze. Przyjęcie
nowego regulaminu nie oznacza automatycznie wzrostu wynagrodzeń nauczycieli
z tytułu pobieranych dodatków z tego powodu, że dodatki funkcyjne, jak

imotywacyjne przyznawane są naLłczycielom na cały rok szkolny. Dodatki w roku

szkolnym 2016l2CI17 zostały już przyznane 1 września, dodatki funkcyjne
obowiązywały będą do końca sierpnia 2017, dodatek motywacyjny przyznawany jest
2 razy w roku, czyli od rrunześnia do lutego, następnie od marca do sierpnia, Jeśli
byłaby przychylnośc Rady Miasta i stawka procentowa puli środków wymaganych do
naliczenia tego dodatku uległaby zwiększeniu istniałaby mozliwość podniesienia tych

stawek, jeśli jednak wartość procentowa w oparciu, o ktorą naliczana jest pula

środków na dodatki motywacyjne nie ulegnie zmianie Dyrektor nie będzie miał
mozliwości podniesienia wynagrodzenia w dodatku motywacyjnym, będzie
ewentualnie mógł w terr sposób manewrować tym dodatkiem, aby części
nauczycielom przyznać ten dodatek nieco wyższy, natomiast części nauczycielom
ten dodatek nie prz.yznawac. Wprowadzenie tych dodatków będzie skutkowało
pewnymi środkami finansowanymi, na obecną chwilę można powiedzieć, że od

1 stycznia uległyby zwiększeniu, jeśli oczywiście zostanie przyjęty projekt uchwały,

stawki dodatków za wychowawstwo klasy, bo jest wzrost z 10% do 12o/o co w skali
roku 20,17 skutkowabby l<wotą 125.000 zł, natomiast stawka za dodatek5o/o z tytułu

pracy w klasach łąezonych za 3 miesiące w roku 2016 wynosiłby ok. 120 zł,

natomiast w roku następnym do sierpnia 520 zl,

Naczelnik Wydziału do,Cała cyt.: ,,()mawiany regulamin jest regulamin, który
chciałabym, aby Państwct Radni potraktowali jakcl regulamin przejściowy na okres 3
lat, Mamy nie dość szełoką wiedzę na temat reformy oświaty, wiemy, ze będzie
zmiana sieci szkół. Chcięlibyśmy, aby w tych działaniach, które będziemy prowadzić

nie zatracić funkcji dyre,ktora, wychowawcy, opiekuna stażu, dlatego też mamy
nadzieję, że jeśli Radni przyjmą ten regulamin, ewentualnie sprawdziłby się po

3 latach, jest możliwość cłalszego jego przedłużenia bądź ewentualnie wprowadzenia
zmian po reformie, która po 3 latach zacznie już obowiązywać w pełnym tego słowa
znaczeniu."

Komisja Finansowo -, Gcrspodarcza pozytywnie zaopiniowała projekt przedmiotowej

uchwały.

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki pozytywnie zaopiniowała projekt
przed m iotowej uchwały,

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.
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Radny Pan Janusz Birszak poinformował cyt,; ,,Chciałbym tylko wspomnieó

o zagrożeniach finansowjlch, o ktcrych movliłem na Komisji Finansowo
Gospodarczej, dla budżel'u miasta Sanoka, ze dopoki nie zmieni się kwota podstawa

wynagrodzeń nauczycieti to żactnych konsekwencji finansowych dla budżetu miasta
nie ma, natorniast w ł;ytuiacji gdy zostanie wydane rozporządzenie i zmieniona kwota
pensum, wtecty koszt1l twy,nagroclzeń wzrasną w budżecie miasta Sanoka."
Radny złożył również wnicsek do prr:jektu ut;hwał,y o następującej treści ,,W § 4 usf,
2 pkt, 5 tit. c słowo ,,wzbogacenie" zlmienić na ,,wzbogacanie". § 4 usf. 3 pkt. 2
słowo ,,wzbogaceni,e" zmienić na ,,wzbogacanie", W § 7 ust. 4 słowa ,,w razie
zbiegu prawa do dadatku za trudne i uciążliwe warunki pracy" zmienić na
słowa ,,w razie zbiegu prawa do dadatku za trudne warunki pracy i dodatku za
uciążliwe warunki ptracy"'.

Radny Pan Maciej Drwięga ad vocem do radnego Janusza Baszaka cyt.: ,,Pan
konsekwentnie używa tego sformułatvania pensum, jak wzrośnie pensum, jakby

odnosząc to do finansów. Pensum fc 1'esf obowiązkowa liczba godzin i nie jest

rownoznaczne z tym co ma Pan na my.śli."

Ponadto Radny Parl Miaciej Drwięga poinformował cyt. ,,Ten regulamin to jest

zdecydowanie krok w dobrą strclnQ. To nie jest podwyższenie wynagrodzeń

nauczycieli, bo my nie mcłrny wpływu na to, to przychodzi od gory, to rząd ustala jaka
jest płaca zasadnicza nauc:zycieli i ona się nie zrnieniła od dobrych 6 lat, natomiast te

dodatki są jakąś kon,sekwencją, 1lowiedziałbym niezbyt wysoką w całości
wynagrodzenia nauczycieli, Miy zmieniamy prz:edziały, chyba tylko w czterech
przypadkach podnosimy i|en procent, sama zmiana przedziałów nie oznacza od razu
podwyższenia tych o|adatków. Natamiast w jakic,h sytuacjach zmieniamy te kwoty,

podwyższamy? Dla wycflowawców, to chyba nikt nie ma tutaj zastrzeżeń co do tego,

że za wychowawstwl plvvinien być solidny dodatek i ten nasz dodatek jest w tej

chwili godny, on jest sfo,sunkovyg |h,ysoki jakbysmy porownwali z innymi gminami,

czy z dodatkami w slzkalach powiatouvych. Dodatek za szczególne warunki pracy,

pamiętajmy jakie fo są te szczegolne utarunki pracy, to jest praca z dzieĆmi chorymi,

niepełnospratvnymi, więc r,aczej nikt nicł będ.zie miał zastrzeżeń, że ta praca jest inna

niż praca z uczniami ;ldrawymi i bez nie>pełnosprawności,
Pani Naczetnik jeszcz:e dłldała, że jest ta na okres przejściowy 3 lat. My musimy mieĆ

świadomośc i pewno ka:żdy z nas by się zgodz,ił, że lepiej mieć mniej nauczycieli
dabrze opłacanych i to trclchę idzie w tą stronę, i to się samo wyreguluje, bo jak będą
likwidowane czy wyl1asż:ane gimnazja, część nauczycieli straci pracę, bo jeżeli

,,oddajemy" ,jeden fc,czl1,|k na poziont Powiatu to część nauczycieli w szkołach
miejskich, czyli gminfi|cłl, musi straci,ó pfalQ, Lł>piej wynagradzani nauczyciele za
pracę swoją wykonywtaną !'o jest zmniejszenie dodatku jednorazowega, który płacimy

wszystkim jak leci, łzy plracu,ią, czy nie pracują bo nie mają uzyskanych tych

średnich. Ja zdecydo,yĄlofti€l ten regulanlin popieran1".
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Radny Pan Ryszard Kar;aczkowski stwierdził cyt.; ,,Chciałbym uspokoić jeśli chodzi

o zagrożenie niejako zwi,7kszonymi kwotami z budżetu miasta. Jeżeli nawet by się
tak zdarzyło, że poboĘ flaucz|cieli zostaną podniesione to pamiętajcie Państwo, że

od razu otrzymamy też w,iększą subwencję oświatową, bo ten przelicznik tak działa.

Tak, że tutaj te konsekwencje finansowe to dotyczą tylko nauczycieli pracujących

w bardzo trudnych warunkach z dziećmi chorymi i zwiększenie dodatku dla

wychowawców, a jak ciężka jest obecnie praca wychowawcy szkolnego to jest

czasami praca od rana dtt 22".

Nie było więcej chętnyr:h do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący

posiedzenie Pan Zbitlniew Daszyk zamknął dyskusję w tym punkcie i w pienłszej

kolejności poddał pod g;łosowanie wniosek do projektu uchwały złożony przez

radnego Janusza Baszak.

Za wnioskiem głosowałc 18 radnych, głosów przeciwnych nie było, 'l radny

wstrzymał się do głosu. \A/niosek uzyskał akceptację radnych.

Następnie prowadzący posiedzenie poddał pod głosowanie projekt uchwały,

z uwzględnieniem autopoprawek i przylęte wniosku,

Za przyjęciem Uchwały llr XX'Vt217/16 głosowało 20 radnych, głosów przeciwnych

nie było, ,1 radny wstr,zymał się od głosrrwania.

Uchwała została podjęta.

ie uch le roz ia ska
Miaste§ąnoka.

Przewodn icząca Komisji Rewizyjnej Pani Grażyna Rogowska Chęć

poinformowała, że do K,omisja Rewi;zyjnej w dniu 29 lipca br. wpłynęła skarga

mieszkańca sanoka z ul. kochanorruskiego, który prosi cyt.: ,,proszę zgodnie

z ustawą o ochronie da,lych cssobowych GrcDa o zachowanie poufnoŚci moich

danych osobowych i niettjawnianie ich podczas odczytywania pisma, jak teŻ proszę

o nieujawnianie ich osobclm trzecim".

W związku z powyższym nie będą ujawniane dane osoby, klora złożyła skargę.

Następnie przewodnicząca Komrisji przedstawiła skargę. Skarga dotyczY

bezczynności i opieszał,lści w sprawie rozwiązania problemu parkingowego na

osiedlu, a w szczegolności brakiem zainteresowania się nieprawidłowoŚciami jakie

pojawiały się na działce nr 764131 vłydzierżawionej od Urzędu Miasta Sanoka przez

Wspolnotę Mieszkaniową z ul. Kochanowskiego 23. Osoba składająca skargę pisze,

że właściciel tego lerenul tj Wspolnota Mieszkaniowa ul. Kochanowskiego 23

mieszcząca się w z:asobach Urzędu Miasta Sanoka, niewłaściwie wykorzystuje

wydzierżawiony mu tu5rer j niezgodnie z prawem urządził sobie parking lub miejsca

Ad.22.
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postojowe dla pojazdów mechanicznych. Pisze równiez, że dokonano na owej
działce utwardzenia terenu i uzyto dtl tt;go odpadu piecowego żużla.
Komisja Rewizyjna rozpatrywała skargę na dwóch swoich posiedzeniach
i wypracowała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem uznając skargę za bezzasadną
(projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanłcwi załącznik do protokołu),

Prowadzący posiedzenie Pan Zbigniew Daszyk otworzył dyskusję w tym punkcie.
Zwrocił uwagę, że na uzasadnieniami do projektu uchwały powinno się dopisać
,,Załącznik do Uchwały Nr , .,., z dnia .,.,..".

Radny Pan Janusz Baszak stwierdził cyt.: ,,De facto dzisiaj Rada Miasta pracuje nad
anonimem, Pierwszy raz w historii Rady Miasta, może się to zdarzało wcześniej, nie
ujawnia się nazwiska miłłszkańca, który wystąpił ze skargą. Ja się pytam na jakiej
podstawie zostało to naauisko uta.inione i chciałbym wysłuchać tutaj opinii Pana
prawnika zanim będziemy głosować nad tą uchwałę, dlatego, że zaraz mieszkańcy,
którzy zwracają sĘ o zakup działki, o scalenie, o cokolwiek zgodnie z ustawą
o samorządzie gminnym będą prosili ,ł ,vyłączerlie jawności swojego nazwiska. Ja
mam tu ewidentny konflikt, to jest de facto anonim. Jesli ktoś ma skargę, alba składa
jakiekolwiek inne poclaniłł do Miasta eibo do Burmistrza podpisuje się pod tym i to
nazwisko jest ujawniane, występuje w tekstach uchwał, a pierwszy raz spotykam się,
że mamy anonim i podejmujemy uch,wałę zw,iązaną z anonimem".

Radna Teresa Lisowska stwierdziła c,yt.: ,,Sprawa jest znana kilku radnym, bo ten
Pan zgłaszał sĘ do fias. Pon pisze o tym, że został nieprawnie urządzony parking.
Parking, aby zbudowac trzeba apracować dakumentacje techniczną i zgłosić
w Nadzorze Budowalnyrrł, w Sfarosfwie zamiar budowania, zachowanie warunków
technicznych wykonania takiego zadania inwestycyjnego, Można utwardzać plac na
własnej działce, a rozumlem, że Ws:polnota Mieszkaniowa, która jest użytkownikiem
wieczystym tej dział,tri w, ramach własnej działki utwardziła sobie plac po, żeby
parkować sarnochodlł, niłł.iest to parking w rozumieniu prawa budowalnego, l widać,
że organy, które braly udz,iał w tym spQrze, czyli Sanocka Spółdzielnia
Mieszkaniawa, a zwłaszc:za lnspektcrtlt Nadzoru Budowlanego rozstłzygnął tak jak
rozstrzygnął, oddalił skarylęl tego Pana",

Przewodniczący Radyr Pan Zbigniew Daszyk stwierdził cyt,: ,,Przeczytałem
stanowisko lrlspektor,a Nildzoru Bucloutalnego, który pisał w ten sposób, że parkingi
powyżej 10 miejsc podleglają zgłoszeniu, natomiast tam urządzono 8 miejsc, więc nie
potrzeba była,zgłoszęnia i dokumenta,;ji. Ale ta skarga i tak nie dotyczy Burmistrza
Miasta, tylko dotyczjr gr{Jrru właściwego, czyli Powiatowego lnspektora Nadzoru
Budowlanega. Pan Burr,,listrz to skierował do lnspektora Nadzoru Budowlanego
i lnspektor w tej sprawie się wy,powiedział i ten Pan w skardze złożył ten załącznik,
czyli posiadał stanow,;slro łrspe ktara Nadzoru BuCowlanego".
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Zastępca Burmistrza Pan Edward Olejko poinformował cyt,: ,,Na osiedlu Błonie
wystąpił pewnego rodzaju konflikt między tym Panem a mieszkańcami Wspolnoty
Kochanowskiego 23, Zac:zęlo się od tego, że został gdzieś skierowany anonimowy
telefon, nie wiem czy dc, Policji, czy do Straży Miejskiej i ten Pan został ukarany
mandatem. Potem zaczęła się lawina rewanżu. To nie jest tak, że nie było żadnej
reakcji, bo reakcja była i oczywiście nie ma możliwości rozwiązania bezkolizyjnego
wszystkich parkingów na osiedlu Błonie, bo osiedle jest tak zbudowane i tak są
usytuowane drogi i chodtliki, że nie zapewnimy wszystkim mieszkańcom miejsc
parkingowych. Było wspólne posiedzenie zespołu, ktoremu przewodził Pan Naczelnik
Jacek Gomułka, w ktorym uczestniczy4a Straż Miejska, Rada Dzielnicy, Powiatowa
Komenda Policji, Powiatowy Zanąd Dróg i staraliśmy slę na miarę naszych
możliwości ten konflikt rozwiązać, Natamiast to nie jest tak jak pisze Pan Robert L.,
że to jest działka dzierżawiona. To nie jest dzierżawiona działka, to jest działka, na
któą ustanowione jest p!,awo użytkowania wieczystego dla mieszkańcow Wspólnoty,
a prawa użytkowania wieczystego jest prawem własnościowym, ograniczonym
prawem rzeczowym i mieszkańcy mogą wykonywać pewne lzeczy, o ktorych tutaj
Pani radna Lisowska mówiła, choć tam był problem zjazdu nie w tym miejscu,
w związku z tym zosl;ało tcl w jakimś stopniu naprawione. Chcieliśmy też przy okazji
plzyszłorocznej schetynówki rozwiązać tam problem, ale nie za wiele dało się tam
zrobić, kilka miejsc parkingowych ewentualnie uzyskalibyśmy, Ja nie wiem czy ten
konflikt wygaśnie, bo to jest raczej kotlflikt pomiędzy mieszkańcami, w ktory został
zaangażowany Urzącl i inne podmioty,takie jak Straż Miejska i Policja, Być może, że
sprawa wygaśnie, bo Pan Robert L. był u mnie kilkakrotnie ito nie jest tak, że żadnej
reakcji nie było, staraliśmy się reagować, ale problemem jest i nie wiem czy on
zostanie ostatecznie oa]rzuceniem tej skargi rozstrzygnięty. Nie chciałbym się
wypowiadać na temat anonimowości, bo de facto to anonim nie jest, ten Pan tylko
zastrzegł sobie prawo nieujawniania swoictl danych, a w moim odczuciu powołując
się na ustawę mógł zasl'nzec. Anonirnowość byłaby dla mnie wtedy gdyby napisał
mieszkaniec <lsiedla Błonie, a on podsiał się z imienia i nazwiska."

Przewodniczący Rady Pan Zbigniew Daszyk poinformował cyt.: ,,Próbowaliśmy
skontaktować się z radc:ę prawnym, żeby przyszedł na salę i próbował nam to

rozstrzygnąć, ale nies;tety nie ma w tej chwili żadnego radcy prawnego".

Radny Pan Janusz Bilszak stwierdził c,ll. ,,Ja chciałem wysłuchać opinii prawnika, bo
ja sobie nie przypominam uchwały Rady Miasta z inicjałami".

Przewodniczący Rady Pan Zbigniew Daszyk stwierdził cyt,,. ,,Jednak radca prawny
podpisał projekt uchw,ały ,|o chytla to sprawdził."
Przewodniczący Rady dodał cyt.,. ,,Ja też odnoszę wrażenie, że ten Pan jakby wnosi,
że Burmistrz powinien razwiązać prob,fem parkingowy na osiedlu. Pozwoliłem sobie
tutaj zaglądać do ustavlv o samorządzie gminnym i ań. 7 ust, 1 mowi, że
zaspokajanie zbiorowych potrzeb wspólnoty należy do zadań własnych gminy,
w szczególnaści zadania, własne obejmują: 1) ładu pruestrzennego, gospodarki
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nieruchomościami, ochrany środowiisk,a i przyrody oraz gospodarki wodnej, 2) drog
gminnych, ulic, mostów, placów ora:7- organizacji ruchu. Akurat wprost literalnie
zapisu słowa parkingu niel ma, czyli tutajjttż dokładając to, że jest to teren, na ktorym
są i grunty prywatn<ł, i ,Spółdzielni Mieszkaniowej, w jaki sposób Burmistrz miałby
załatwić problem parh:,ingowy na kazdym asiedlu".
Ponadto Przewodniczący Rady poinformował cyt.: ,,Skarga powinna byc rozpatrzona
do 30 dni, 30 dni rninęła 29 sierpnia, a więc ten Pan został powiadomiony, ze został
przedłużony czas na rozp,,atrzenie, nas,tępnie zost,ał kolejnym pismem powiadomiony,
że w dniu dzisiejszym, jego skarga zostanie rozpatrzona".

Radny Pan Janusz Baszak stwier,dził cyt.: ,!a widzę podpis Pana prawnika na
pierwszej stronie uchwały,, ja nawet nie wiem czy on uzasadnienie czytał, tam nie ma
żadnego podpisu".

Przewodniczący RaCy F'an Zbigniew Daszyk stwierdził cyt.: ,,Pan radca prawny
uczestniczył w obydwu p,,osiedzeniach Kamisji Rewizyjnej i znakomicie zna sposób
procedowania nad tą uchwałą",

Nie było więcej chetnych do zabrania głosu, w związku z czym prowadzący
posiedzenie Pan Zbignierv Daszyk zamknął dyskusję w tym punkcie i poddał projekt
uchwały pod głosowanie.

Za przyjęcienl Uchwały blr XXl\//21Bl16 głosowało ,t8 radnych, głosów przeciwnych
iwstrzymujących się nie było.

Uchwała została pociljęta.

Ad.23.
lnterpelacie.

Nie wpłynęła żadna interplelacja.

Ad"24.
Wolne wnioski i zapfiillią

Radny Pan Jan Wydrzyńs;ki zgłclsił następującą sprawą:
- cyt.: ,,Jesf problem z glłośnością urządzeń, ktore znajdują się na dachu obiektu
Stokrotka, ch,odzi o unąclzenia wentylacyjnie. Kiedyś z uwagi na to, że włączała się
bardzo często syrena ailarmowa na tym obiekcie mieszkańcy btokow przy ul.
Daszyńskiego zgłosili d,c swojej Spółdzielni Mieszkaniowej ten probtem, Trwał
kontredans między lnsslektorem Ochrony Sradowiska Starostwa Powiatowego
a Wojewódzkim lnspektorem, kto powinien zrobić badania środowiskowe i kto przede
wszystkim pawinien za rtie zapłacić. W końcu zostało poruszone też Ministerstwo
i z interpretacji wynikało, .że ma to zrobić Wajewódzki lnspektor Ochrony Srodowiska.
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Z informacji jakie posiaa'am od Prezesa Spółdzielni Mieszkaniowej Pana Janusza
HYdzika przeprowaalzon,J badanie środowiskowe w okresie nocnym nie dało
wskazań CZy następuje przekroczenie dopuszczalnych norm natężenia hałasu
W Porze nocnej gdzie obc,wiązuje cisza, czy też nie, z uwagi na zakłócenie jakim było
tzw. tło dla prowadzonyctl badań. Te badania miały być powtórzone. To nie jest jakaś
wYcieczka osobisfa, ale wczoraj w późnych godzinach nocnych do dnia dzisiejszego
do wczesnych godzin porannych trwało jedno wielkie wycie tej instalacji
wentYlacyjnej. Zgłasz-am ten problem, ba to jest problem ochrony środowiska
iProblem istotnych warunkow zamieszkania w tym środowisku i ochrony tego
Środowiska. To jest ten temat, któty dla mnie w tych punkcie wolne wnioski jest
najwaŻniejszy i proszę tl podjęcie stosownych działań. Bo jeżeti będziemy tytko
iwYłącznie oddawać łakąl piłeczkę raz ttl, raz tu, nie wiadomo kto kogo i za co ma
PÓŹniej rozliczyć, bo jeże,|i my zgłaszamy da Spółdzielni Mieszkaniowej to ta probuje
PodejmowaĆ działania, jeżeli nie ma ostatecznych działań to tego typu incydenty
jakie się zdarzają w poze nocnej gdzieś mogłyby być zgłoszone. Ja tylko wspołczuję
Panom Policjantom i strazakom, ktorz-y wielokrotnie przyjeżdżati w porze nocnej,
biegali dookała tego obiektu, szukali przyczyn a jednocześnie nie umieli znateźć
numery alarmowego pocl ktory naleĄt zadzwonić, żeby ktoś kto administruje tyrn
obiekty albo zdalnie, albo ręcznie prz.yjechał i wyłączył tą wyjącą syrenę, a w tym
PrzYPadku dzisiejszej nocy, żeby przyjechał i wyłączył zasilanie do tego, żeby ta
wentylacja nie pracoluała przez ponad 13 godzin. To jest naprawdę uciążliwość",

Radny Pan Adam Ryrriak zgłosił następujący wniosek:
- cYt, ,,Dotyczy pilnej przebudowy odcinka kanalizacji burzowej przy wysepce zielonej
za mostem Biała Gora. lstniejąca studnia chłonna po opadach deszczu nie spełnia
zadania. Proszę o pis;emną informację czy przebudowa odcinka kanalizacji burzowej
będzie wykonana w b,ieżącym roku".

Radny Pan Łukasz Rado;iycki zgłosił następujących wniosek:
- cyt,: ,,Zwracam się z, prc,śbą o remont choCnika przy ul, Armii Krajowej. Chodniki są
w złym stanie technic:znylm, a po opadach deszczu są one zalewane, tak, że nie da
sĘ PrzejŚĆ. Sanackiz S:p,ółdzielnia A/lieszkaniowa wyremontowała już wszystkie
chodniki na tym osiec}lu należące do nich, zostały tylko te należące do Miasta".

Radna pani Teresa Lisovuska zwroc|ła się z następującymi sprawami:
- cYt.: ,,Chciałbym zwroc,ić uwagę, ally w przyszłym roku w okresie wakacyjnym
iduŻego napływu tunlstów do Sanoka, przejazdu turystów przez ulice wiodące
Krakowską, Lipińskiega, źlby dołożyć szczegolnych starań jeśti chodzi o porządki. Na
Przełomie lipca, sierpnia ponad tydzień czasu kosze, nie należące do nas, bo
LiPińskiego to jest drogia krajowa, c;:ekały na opróżnienia ponad tydzień czasu.
WYgląd w weekend lliedy samochodolu jedzie dttżo, turystow jedzie dużo, ogtądają
otoczenie, był fatalny,. W'iem o tyłn, że kosze z przystankow są opróżniane przez
nasze służby. Prosz<)l Panie Burmistrzu na przyszłość czy zawrzeć porozumienie,
umowę, cokolwiek z zarządcą drogi karowej, aby szczegolnie w okresie wakacyjnym,
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gdzie zapraszamy turystów, czekamy na nich, żeby to wrażenie estetyczne było
właściwe.
- cyt, ,,Druga sprawa. W przyjętym dzisiaj regulaminie utrzymania czystości w § 4 iesf
mowa a tym, że właścicieli nieruchomaści przylegających do chodnikow położonych
wzdłuż ich posesji czy alliektow są zobowiązaniu rownież do utrzymania czystości,
Zaobserwowałarn też teriaz w okresie lata, centrtlm miasta od Rynku ul. Zamkowa,
Cerkiewna i okolice sć, zwyczajnie nieposprzątane. Zarządcy, administratorzy
budynkow wielorodzinny,oł1, czy właściciele poses7l, albo niech faktycznie służby
sprzątają, bo wiem że,jest przetarg i służby są zobowiązane sprzątać miasto, a też
to nie jest właściwie wykonywane.
- cyt.: ,,Kolejny element to Góra Parkowa i skarpa od dołu, wiem, że część działkijest
miejskiej, ta działka w tyrn momencie została wykoszona, trawa jest na wysokości ok,
1m ipozostawiona sama sobie, źle to wygląda A dwa, że te nasadzenia, ktore są na
gorze zamkowej nale,żąc,g do Sfarostv,ta trzeba by było też uporządkowac chwasty,
bo te chwasty pnerosły te krzewy, ktor,s są tam zasadzone. Nie wygląda to dobrze."

Radny Pan JanuszBaszek zwrocił się ;r następującą sprawą:
- cyt., Chciałbym rozszłłtzyć wniosek Pani Teresy Lisowskiej. Proszę też o tą
czystoŚĆ na ul. Krakowsk,le,j, Lwawsl.:iej, Dworcowej, Kolejowej iPrzemyskiej".

Radny Pan Maciej Drwięga zwrócił się z następującymi sprawami:
- cyt.: ,,O tą sprawę pytłlłem już w kwietniu, ale nie dostałem informacji. Pytałern
oBricomarche, o tą i,nwestycję na F'osadzie przy ul. Lipińskiego.W kwietniu 2014 r,

burmistrz Boł"owczak za,oawiadał, że tylko patrzeć i ruszy tam budowa, bo jest
pozwolenie na budow,ę, a tam się nic aizieje. Teren jest paskudny, szpeci. Czy mamy
jakiekolwiek aktualne inforrrlacje na ten temat. Gdyby to Bricomarche
zafunkcjonow,ało to możę by to wpłynęła jakoś pozytywnie na Zielony Rynek, bo taki
chyba był por,nysł na i|o."

- cyt. ,,Chodzi o skrzy.żowianie ul, Stróżclwskiej i ul, Lipińskiego, tam naprawdę robi się
duży problem z wyja;:dern w dwoch porach tylko, rano kiedy odwożone są dzieci do
Szkoły Podstawowej nr 3 i do innych szkał, bo tatm są trzy szkoły przy tej ulicy, więc
między 6.30 a 9,00 iw okalicach popctudnia 14.i}0-.16.00 tam naprawdę jest kłopot
z wyjazdem, ad strony Zilgorza samochody jadą szybko, do tego jest tam przejście
przy Autosanie gdzie kiedy§ byly św,iatła. Występowałem z wnioskiem do Starostwa,
bo ul, Stróżowska iesf ulicą powiato,fv,ą, o prawoskręt, ale otrzymałem odpowiedź, że
tam jest niemozliwe poszerzenie tego i ten prawoskręt jest wykluczony, Chciałbym
poprosiĆ o wystosowanię, takiego zap,ytania do Generalnej Dyrekcji, czy tam nie
dałoby się razważyć z,ainstalowania (;wiateł podobnych jak przy McDonaldzie. Ja
wiem, że nie rnażemy |anl zamknąć nagle bo zrobią nam się korki w stronę Zagórza,
ale te światła przy Mct}onaldzie, czyli wyjazd z ul. Słowackiego w Rymanowską on
funkcjonu,je, nie widac, żeby się robił,y kor,ki na Rymanowskiej, a ze Słowackiego
jednak da się wyjechać, Panie Burnlistrzu sprawdźmy, może to nie byłaby tak duża
i nw e stycj a d l tt G e n e ri)l n e,,i |)y 7" 1*r 

", "
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t cyt.: ,,Chodzi o teren natl Sanem w okolicach ul, Okrzei za Peksanem między torami

kotejowymi a rzeką San. .l'esf to bał,dzo ładny teren zielony, ale on jest zaniedbany

w tym sensie, że tan,l siąl odbywają dzikie imprezy, jest zanieczyszczony, tam jest

mnostwo butelek, docha,Czi też do rujnowania rzeczy, ktore tam stoją. Został tam

postawiony znak o zakazie kąpieli i dostałem informację, że ten znak został wyrwany,

rzucony da Sanu, w tej ł;ltwili z powrotern został przywrocony, ale jest tylko chyba

wsadzony do rowu, nie jelst zabetonowany. Tutaj właściwie apel do Straży Miejskiej,

7,esf tutaj Komendarlt Pcllicji, żeby tam zajrzeć ad czasu do czasu głÓwnie

w goclzinach wieczornycłt, Tam są dwa stoły, ktore mają służyć do gry w szachy

iping panga, a poclejrzewam. że służą głównie za miejsce do siedzenia dla

uczestnikow imprez i trr_ymania butetek. Tam naprawdę jest dużo Śmieci, duŻo

butelek, teren zrobił się dosyć niebezpieczny, a jest piękny, jest to fajny zakątek

i bardzo proszę aby o niego jakoś zadbać".

Radna PaniWanda Kot zEłosiła następujący wnioski:

- cyt,: ,,Wnioskuję o pilne zamontowanie podjazdu dla osób niepełnosprawnych PnY
głownym wejiiściu do Pr;:.edszkola Nr 1 przy ul. Rymanowskiej (Po lewej stronie

wejścia). IJzasadnienie: wnioskują a zamontowanie tego Podjazdu osobY

niepełnosprawne, rodzice, matki z dziećmi na wozkach oraz StowarzYszenie

rodziców,,Radosna Jłłdynka".
- cyt,: ,,Wnioskuję o, pilrle zamarltowanie tabtic informatycznych o regulaminie

porządkowym obwiąz:u,jąt:y,m na tereni,g parku Miiejskiego w sanoku przy obydwóch

wejściach do parku. L|ztls;adnienie: Fark htliejski zlokalizowany W centrum miasta

słizy w tej chwili jako miejsce do wyprowadzania do psów. Spacerują matki

z dziećmi na wózkach, ź) zdarzają się bardzo często takie sytuacje, że psy

spuszczane są ze :;rTlyczy, a nie p,csiadają kagańca i trzeba tą sprawę pilnie

uporządkować".

Radny Pan Janusz Bilszelk zgłosił nast,ępującą sprawę:
_ cyt.: ,, Mam jeden temat związany z wypowiedzią Pana Macieja Drwięgi, chciałem to

bardziej rozszerzyć, choc|zi o w,yjazd z ut. Stróżowskiej. To nie jest tYlko codziennie

2 razy Ń ciagu dnia, to dtltyczy też piątków, sobót i niedziel. Ruch w BieszczadY jest

duży, tam się faktycznie fiie można włąlczyć, Dodatkowol'esf kolejne zagroŻenie, tam

jestut.Topolowa,niektótzykierowcy,wykonystująobjazdulicąTopolową,żeby
włączać się do Lipińskiego, w sLlmie to jest ulica dwukierunkowa na jednYm Pasie

drogowym, bo jest to w,ąska ulica, a zaczyna być tam ruch dwustronnY i to teŻ

generuje bardzo duż:e niebezpieczeństwo i możliwoŚĆ wypadków zwłaszcza PrzY

wyjeździe z Topoloweł,j w Lipińskiega."

Radny Pan Witold Slł,iech :zEłosił następujące sprawy:

- cyt.. ,,Temat Stokrot,ki pojawia się bardzo częstcl, nie wiem, czy nie ma moŻliwoŚci

ujarzmienia tyę1-1 urządzeń? Pewnie są, jeżeli byśmy wyciągnęlijakieŚ konsekwencje,

Bardzoprosiłbymaz,batleniernclŻlt.wościprawn)lchwjakisposobmoŻnazaradzić
tym problemom. Wieln, źe policja dysponuje urządzeniami typu czujniki do Pomiaru
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głoŚnoŚci, jeŻeli te normy są badarle, jeżeti czas kiedy te alarmy się włączają, czy
wentYlacje działają je.st wł:iążliwy ta myślę, że bez żadnego problemu właściciela, czy
zarządeę mazna ukarac. Bo jeżeti my bęctziemy jedynie zgłaszać, jedynie
informowaĆ o tYm aliba ,orosić, żeby łaskawie ktoś to wyłączył to w tym momencie
jest to kornpletnie bezcelclwe działan,ie.''
- cYt : ,,Bardzo bYm prosił o rozpatł,zenie możliwości wstawienia, dodania wiat
PrzYstankowYch PrzY ul. Lwowskiej, nie ma tam wiaty przystankowej przy samych
garaŻach, a W mamrłrlcie kiedy jest burza, czy pada deszcze osoby uciekają od
PrzYstanku, abY nie zost|aĆ ochlapanym pżez przyjeżdzające samochody, pod te
garaŻe. WYgląda to Ż,ałoŚnie, bo jeżeli ,rlie stać nas na postawienie w tamtym miejscu
wiatY PrzYstankowej gcłzie naprawdę bardzo osob szczegolnie w godzinach
popołudniowych korzy,sta z tamtych ,crzystankow, to jest źle.''
- cYt.: ,,KolejnY temat, ktÓlY będzie się powtarzał ta ul. Podgórze, a właściwie wyjazdu
na ul KrÓbwej BonY. Nie trlrzypomir,tan,^lsoóie aby ktokolwiek zgłaszał ten temat, bo
W9ZY?CY chYba do teYtra P,ruYwYktiśrny, .jest tam pcltężna kałuża, po remoncie zresztą
tej ulicY i te osoby, ktorę tanl przechodzą nie mają fizycznie możliwości, żeby
stamtąd uciec,i nie zastao ochlapan,ym,, a samochod jadący w kierunku ut. podgorze
nie jest w stanie ominąc te,j kałuży, jedynie co maże zrobić to po prostu zwolnić.
Jezeli jest taka moŻliwa:ic bardzo bym prosił o interwencję w powiecie i zbadanie
tego terna'tu, bo dosłclwnie kilka metrow datejjest tam studzienka odpływowa, ale jest
wYŻej aniŻeli ta kałuza, więlc nie wiem czy to jest błąd, czy ktoś tak to zapĘektował,
ze tarn ma być zawsze ta plotężna kału.za.''

O zabranie głosu poprosił przedstawiciel Fluchu Narodowego pan Dawid
Lewandowski.
Rada Miasta wyraziła zEcdę.

Pan Dawid Lewando'ws§<:i poinform<rwał cyt,, ,,Przed nami zbliża się gorący okres,
moŻna PowiedzieĆ, połavta kadencji zet niea|ługo minie. Przyszliśmy dzisiaj z dwoma
tematami. Pierwszy dotlłę,7y speclalnej strefy ekonomiczniej, był tutaj nacisk ze
stronY Burłnistrza, ze strony nawego ,Zarządu, że Sanok zostanie przyłączony, czy
teŻ zostanie tutaj utworzona strefa ekonclmiczna dla inwestorów, którzy miel6y
zamiar inwestowaĆ na n,aszyrrl tełen;e, Z tego co wiemy na ten moment Miasto
wYcofało się z tej konceslcji na Dąbróvvce, ze ten teren nie nadaje się do uzbrojenia.
lVasze PYtanie brzrni: czy lZiasto zamiłłrza coś w tym kierunku robić, pozyskać jakiś
noWY teren? Tutaj ProPonujemy, bo wiemy, że Sanok ma taką architekturę miasta
jaką ma, jest dosyć clasr,ła, zabudowa, pozyskania terenów być może spoza miasta.
OczYwiŚcie trzeba bY'ta ,było skonsultować z mie,szkańcami okolicznych wiosek czy
takie ewentualnie posunięłcie byłoby tutaj z ich str<>ny do zaakceptowania.
Druga spraw'a, Z ktr'orą przychodzim:y to sprawa boisk wielofunkcyjnych, ktore
funkcjonują na terenie r,|a,szego miasta. Zgłasza się do nas wielu mieszkańcow,
którzY są zaniePokoje,ni tyrn}ak te b<>iska funkcjonują, był okres wakacyjny i te boiska
bYłY niesłetY bardzo często zamknięt,a. Mieszkańcy zgłaszają się do nas z takim
Problemem i mÓwię, że rliestety te boiska są zamknięte często z tego powodu, że

53



dyrektor wyjeżdża solbie nel wakacje i te boiska stoją zamknięte. Zresztą ja sam wiele

razy spotykałem się z takimi sytuacjami, ze te boiska faktycznie były zamknięte

człowiek odbija sĘ or1 dr.zllti i dostępu do tego boiska nie ma, ca w przyszłoŚci było

nie do pomyślenia kie,dy tunkcjonowały boiska typu betonowego kiedy człowiek mÓgł

przyjść i w każdej chwili z tych boisk skorzystać, więc warto pochyliĆ się na tym

tematem jak to wszystko ,runkcjanuje.

Chcieliśmy oczywiście też pochwalić obecną kadencję, bo są fajne inwestycje i dużo

zaczyna się dziać w naszyftl mieście. Prcede wszystkim sprawa basenu, ta

koncepcja zdabycia śirodkow inwestycyjnych na budowę z zewnątrz to majstersztyk,

jesteśmy pełni podziv,lu, że Miasta w końcu zaczęło ten budżet odzyskiwaĆ maŻna

powiedzieć, dlatego, że ten budżet do tej pory był odrealniony od rzeczywistoŚci

imnastwo kredytów zaciąganych, więc dobrze się dzieje, że te inwestycje Powstają
przy wsparciu z zewnąttz i przy wsperciu oczywiście też Posła naszego, ktory tYm

tematem. caĘ czas się zajmuje.
prosimy o skierowanie oclpowiedzi na piśrnie do Pani Grażyny Rogowskiej- ChęĆ"-

Burmistrz Miasta Pan Tacleusz Pióro ustosunkował się do pytań i wnioskow radnYch.

odnośnie zanieczyszczania rniasta cyt,: ,,Zgadzam slę absolutnie, jest to

niedopracawane w tym roku, ja sam wielokrotnie interweniowałem, Natomiast trzeba

zrozumieć jedną rzeciz, ()eneralna Dyrekcja Drog Krajowych i Autostrad nam jakbY

narzuciła to, 2e gdzieś po drodiize są lltysokie krzaki to tak naPrawdę wielokrotnoŚĆ

koszenia, sprzątania.iest określona. Nie jest to tłumaczenie, natomiast mY na Pewno

w swoich planach i prze,targach jeżeti chadzi o czyszczenie miasta, o sPrzątanie

miasta musimy ten te,rnat przemyśteć i inaczej go ustawiĆ, żebY rzeczYwiŚcie miasta

było czyściejsze, w niekttltych enklawach jest, a,w nie ktorych są niedorobki, Ja ten

temat widzę i wielel raz:l z burmistrzem Edvvardem Olejko interweniowaliŚmY,

zwiększatiśmy ilośc kOsz), . przyjmujenly to ijest to temat, ktory będziemY realizowaĆ

jeszcze w tym roktl, a na pewno w przy,szłym roku, żeby było w tYm zakresie lePiej."

odnośnie głośności urząclzen na obiekcie Stokrotka cyt.; ,,PierwszY raz do Burmistrza

został skierowany ten hiałas Stokrotk,i. Do tej pory nie interweniowaliŚmY, ale na

pewno zareaEujemy na lo, na pewno są szefowie tej firmy, To nie jest tak jak się
mowi. że przyjdzie policja i zbada urzątlzeniem, bo tutaj Pan radny WYdrzYński mowi,

że nawet ochrona Środawiska to badiała i się rozbiło wszystko o ta tło, cZY W nocY

itd. Ten problem jest barclziej złożony niż nam się wydaje, ale ja uważam, że on

w części wynika z n,iesprawności tych urządzeń, założone było, Że one mają tak

funkcjonowaó, a one fwnkcjonują o wiele głośniej, wprowadzają hałas, taki ktÓry

przekracza i to jest wina tego, że te urządzenia są gdzieś zepsute,"

odnośnie skrzyżowania na ul. Strozov,lskiej cyt.: ,,To nie jest takie Proste, mY moŻe

interweniowac jeżeti cholJ;li a Generalną Dyrekcję Drog KrajowYch i Autostrad, ale

tak naprawdę my prosiyly i liczmy, że oni nam wyremontują drogę LiPińskiego,

w ramach obluodnicy bętlz,ie robiona clroga od ostatniego zjazdu do Beksińskiego,

Na pewno w ramach tej obwodnicy rlie jest przewidywany remont tego skrzYŻowania.

Natomiast można in,tervr,ę,niować, ,ale na pewno nie w tym elemencie remontu

Lipińskiego. Ja wiem, że i|arn jest trudno wyjechac, ale zwrócimy uwagę, Że za chwilę
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nie będzie Pruejazdu' pn:ez miasta, no bę<lzie obwodnica, która jest w tej chwili
w bardza zaawanasoLĄ/anym pĘektowaniu i ma być rozpoczęta ll kwartał przyszłego
roku i kończona w połowiI roku 2a19, c:zyliten probtem wyjazdu nie będzie taki ciężki
j ak pow stan ie o bwad t,,t ica, "

OdnoŚnie boisk wielc,funl<cyjnych cyt.: ,,Jesfem tł,ochę zdziwiony, dlatego, że jeżeli
faktYcznie bYło tak w wakacje, ze boiska były zamknięte, ja bym prosił, żeby była
interwencja- Owszenl przy Gimnazjum Nr 4 boisko było zamknięte, ate to było
z innYch PrZYCZyn, tam były remo,nĄl związane z tworzeniem nowego oddziału
Przedszkolnego, uzupełnianie tego iid. Natomiast.ia widzę dwa boiska wietofunkcyjne
i one nigdY nie były zilmknięte, dlatego jestenl trochę tym tematem zdziwiony. Trzeba
bYło w takim Pzypactku ,interweniowat; do l\urmistrza, sygnalizować, że boisko jest
zamknięte, bo W wakat:je powinno służyć i rla pewno boisko byłoby otwarte.
Natomiast drwgą strclną funkcjonovlarlia tych boisk jest to, że te boiska nie mają
jednej rzeczY, dlategcl ja łapetują da ,burm]strza jak będzie tworzył projekty do nowych
inwestYcji, ŻebY zawsze był monitaring, bo te boiska zostały ładnie zrobione, tytko że
nie mają monitoringu, Dyrektorzy s;l,koł domagają się takiego monitoringu i my
w swoich działaniach Pro,bujemy, żeby ten rnonitoring tam był, bo istnieje zagrożenia
niszczenia boiska."

ZastęPca Burmistrza Pan Edward Olejko odniósł się do pytań i wniosków radnych.
OdnoŚnie głoŚnoŚci urząd,zen na obiekcie Stokrotka cyt.: ,,Temat zostanie podjęty.
uważam, że w centrum miasta sytuacja taka nie powinna mieć mie,jsca''.
OdnoŚnie wnfosku rałiner;o Adama Ryniaka cyt., ,,Jesf niemozliwe wykonanie w tym
roku kanalizacji deszczowe>j za mostem na Białej Gorze, Trzeba wystąpić o warunki
do RZGW, ta Procedura jest dość cz:asochłonna, wymagane byłoby opracowanie
dokumentacji, wykonaws:two, zabe,zpieczenie środków, więc w tym roku jest to
niemoŻIiwe. Uważanl, źe temat 1iest do podjęcia, aczkolwiek jest to zadanie
inwestycyjne , które będz,:e wymagało rcwnież akceptacji Rady."
OdnoŚnie remontu chodników na ul, Armii Krajowej cyt,: ,,Zlecę panu Jackowi
Gomułce, Żeby spritwc!,z'-it', ktare c>hcldrliki mają zadołowanie, zeby ewentualnie
powycinać i uzupełnici je asłfaltem''.
OdnoŚnie spraw zgłaszilnych prz,ęz radnią Teresę Lisowską cyt.: ,,Widzimy też
zaniedbania w zakresie wykaszania terenaw, które są własnością miasta, ale nie
wYnika to z te,go, Że rny nie chcemy, dl,? zasadniczym problemem są środki. państwo
PrzY uchwala,niu bud;Ż.etu ogran,iczytiście wydatki na niektore zadania bieżące i m.in,
na Początku roku ustaliliŚnly, że będzie dwukrotne koszenie, potem po uzupełnieniu
ŚrodkÓw w miesiącu liPcu trlonowiliśrny dodatkowe koszenie. Taka sama sytuacja jest
ze Śmieciami, będ;łienły próbowati Generalną Dyrekcję oddział w Lesku
zmobilizowaĆ, ŻebY W akresie szczegolnie turystycznym te przystanki były
czyszczone.
Skoro jestem Przy od,aowiedzi dta Pani radnej Lisowskiej chciałem się odnieść też do
Podziękawań jakie Fłani złożyła na ostatniej sesji, wymieniła Pani nazwisko pana
kierownika z,akładu ',Moc|a,ciągów z ,oodziękowłzniem za wykonanie instalacji dla
Autł:sałłu. Jeł to podzięk<lwanie uznłełem jako żart, ponieważ mam dokumenty,
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uczestniczyłem cały cz,l:s w procesie razwiązania problemu i przytoczę też

dokumenty, ktore redni z dzietnicy Posada atrcymati od Społdzielni Autosan,

Zacytuję: ,,otrzymane W d(tiu 7,09,2015 r. od SPGK Warunki przyłączenia do sieci

miejskiej wodociągowej i kanatizac! sanitarnej dta istniejących budynków

wielorodzinnych uważamy za nieporozumienie z uwagi na przewidywany koszt ich

realizacji ok. 600.aO0 zł, sieć wodociągowa 650m, przepompowania, wodociąg

irurociąg tłoczny 700m"'. Takie warunki wydało SPGK Zakład Wodociągow

ikanalizacji. z inicjatyw,y pana Burmistrza by4y organizowane dwa spotkania,

a proszącym o te spotkania była firma Autosan, ktora chciała przed spruedażą

uregulować swoj stcłn prawny w zakresie sieci wodociągowej, Muszę Państwu

powiedzieć, że dwukłotnie spGk organizowało spotkanie i dwukrotnie Autosan nie

został poproszony na to .spotkanie, przy drugim spotkaniu ja otrzymałem bardzo

ostrą reprymendę oct pcldmiotow gaspodarczych, ktorych było 13, jakim prawem

organizowane jest spotkanie bez głowllego zainteresowanego, oczywiście społka to

organizowała, konkretnie zakład |Alodociągów i ja wtedy poprosiłem pana

Burmistrza, żeby wyciągtlął konsekwencję w stosunku do osób, które nie zaprosiły

Autosanu, oczywiście pan Burmistrz podjął decyzję, że albo mY, albo sPÓłka

finansujemy sprawę wotlociągu i kanalizacji dta tych budynków, bo to nie jest

przyłącz'przyłączjestwtedykiedyjesttojedenbudynek,jesttobudynek
dwurodzinny i atbo m./, atbo nalsza spółka ma obowiązek zainwestowania

iwykonania tejsl,eci, tr 6v,ięki tylko decyzji pana Burmistrza społka została zmuszona

do tego, aby ten problem rozwiązać i nie za kwotę 600,000 zł, tylko dało się to zrobić

za 47,000 zł. W związi:u z czym woli ze społki nie było, tytko społka została

przymuszona do tegcl, że ma temat załatwić, To podziękowanie uważam trochę za

żatt,"
odnośnieinwestycjil.Jrlcornarchenaul'Lipińskiegocyt.:,,Jesftoprywatnawłasność
imy co najwyżej możemy grzecznie zapytać, ale nie możemy też powołać się, że

pan burmistrz Borowt.:zak, składał jakieś dektaracje, bo pan burmistrz Borowczak nie

miał uprawnien, żeby składać jakieś deklaracje w imieniu społki Bricomarche,

MoŻemyzapytać,izlenapewnaniejesttonaszakompetencja,mydo
zainwestowania nie możenly zmusić żadnego podmiotu,"

odnośnie skrzyzowania na ul. Strozowskiej cyt,: ,Jo mYŚlę, Że wYstąPimY do

Generalnej Dyrekcji .z ptopozycją ewc>ntualnie wspótnego finansowania, bo mamy

dwa takie skrzyżowemia. Mamy wcześniej wywołaną ul, Prugara Ketlinga do ul,

Lwowskiej i tamten t1rugi odcinek. Ani adcinek przy ul. Strożowskiej, ani PrzY ul,

Lwowskiej w ramach abwodnicy nie będzie realizowany, bo jesf program

funkcjonalno * użytkowy i na pewtlo te dwa oświetlenia w tym programie się nie

znajdą, Jeżeli Rada Miasta zdeklarowałaby budowę to z taką propozycją ewentualnie

wystąpimy. Koszt burlowy takiego jedrtego aświetlenia jest w granicach ok, 300,000

zł."
odnośnie zarnontowernia podjazdu dla osób niepełnclsprawnYch cYt.. ,,Są warunki do

wykonania podjazdu ale trzeba zrobió projekt techniczny, dokonać zgłoszenia do

Nadzoru Budowlanego i z,abezpieczyć ,środkiw wysokaściok, 20,000 zł"

odnośnie tablic infornnacyjrrych to temert zostanie z_głoszony,
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Odnośnie kałuży na ul. Podgórze (wy.lazd na ul, Królowej Bony) cyt.,, ,,Wystąpimy do
Powiatowego Zarządu Dl,óg i myślę, że problemu nie będzie, bo zdarzały się takie
sytuacje, że Powiatawy Zarząd Drog pomimo braku środków reaguje na nasze
wnioski."
Odnośnie zamontowania wiaty przystankowej na ul. Lwowskiej cyt.: ,,W tamtym roku
zostało zakupionych "l7 wiat, w tym roku też planuje się zakup wiat, kwestia jest tylko
ich ulokowania. Wiatę albo w chodniku, albo poza chodnikiem można ulokować w ten
sposób, że należy ok, 1,5m zabezpieczyć dla pnejścia, a tam raczej tej możliwości
nie ma, więc prawdopodobnie musielibyśmy wejść we własności itę wiatę ulokować
na terenie garaży. Sprawa zostanie rozeznana, czy technicznie jest to możliwe, czy
w ogóle ktoś wyrazi zgodę na udostępnienie tego terenu. Nie jest to problem kosztow
wiaty, zamontowania wiaty, jest to problem warunków technicznych w kwestii
ulokowania a szczególnie odległości".
Odnośnie strefy ekonomicznej cyt.,,,,My cały czas mamy na uwadze problem miejsc
do zainwestowania. l to nie 1esf tak, że myśmy zrezygnowali z tej strefy
ekonomicznej, która została przyjęta przez poprzednią władzę, bo tam jest MPZP
ijest zrobiony początek dokumentacji. Ja spotykałem się kilkakrotnie z inwestorami,
którzy są zainteresowani autentycznie inwestowaniem w Sanoku i to są podmioty,
które stworzyłby znaczne miejsca pracy, ale żadna z tych osób nie była
zainteresowana tamtym terenem ze względu na jego wzniesienie. Więc, nie jest tak,

że myśmy zrezygnowali tylko nikt nie jest zainteresowany, bo gdyby ktoś był
zaintęresowany to jest nasza działka, ogłaszamy przetarg, wykonujemy drogę, bo
jest projekt wykonania drogi, jest pĄekt wykonania sieci wodociągowej, ale my nie
możemy w tej chwili wykładać śradków, żeby zainwestować na wzgórzu, w którym
nikt nie będzie inwestował, W tej chwili mamy w zanadrzu ul. Stróżowską, po prawej
stronie za terenem Strożowskiej też mamy ok. 7 ha i w miejscowym planie,
a wcześniej w Studium będzierny mogli tam próbować lokalizować, ale też wiemy, że
jest problem zjazdu, bo Generalna D.yrekcja nie wyraziła nam zgody na zjazd na
obwodnicę, wiemy jaki jest problem zjazdu w ul. Lipińskiego na skrzyżowaniu
z Beksińskiego, w zw,iązk,u z czym my rozpędu na wielkie zadania inwestycyjne na
naszych działkach nie mamy. Obszarowo mamy niewielką powierzchnię, a przy tym
zabudowa w znacznyfT1 stopniu wyłącza nam część terenów, a część nie nadaje się
na strefę ekonomiczną, mamy tereny ładne wzdłuż łącznika, ale niestety jest to grunt
torfu ok. 4-5m i tam też nie ma możliwości zainwestowania. Nasi przedsiębiorcy
jednak próbują gdzieś tam inwestować na tycłl terenach i myślę, że ta aktywnosć
w naszym mieście tjlch podmiotów gospodarczych jest duża, a my staramy się
przynajmniej na naszę rnożliwościw jakiś częściach im pomagać."
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Ad.25.
zamkniecie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Pan Zbigniew Daszyk zamknął XX|V zwyczĄną Sesję
Rady Miasta Sanoka.

protokałowała:

Jud
Joanna Szylak

Sekretarz Ses.lT;
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